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آیا کرمان به سمت 
اپیدمی حرکت می کند؟

خدیشی
مدیر مسوول

---

با حضور مديركل دفتر نظارت بر توزيع شركت توانير برگزار شد:
تصویب دستورالعمل مقاوم سازي پایه هاي بتني و پست هاي توزیع برق هوایي کشور

-------

جلسه تصويب دستورالعمل مقاوم 
سازي پايه هاي بتني و پست هاي 
برق هوايي كشوربا حضور مديركل 
دفتر نظارت بر توزيع شركت توانير روز 
دوشنبه 14 مهرماه به صورت ويديو 
كنفرانس  سالن  درمحل  كنفرانس 
شركت توزيع نيروي برق شمال استان 

كرمان برگزار شد.
شركت  عمومي  روابط  گزارش  به 
توزيع نيروي برق شمال استان كرمان 
دراين  جلسه محمود شهبا با تاكيد بر 
توسعه و اصلاح زيرساخت ها در شبكه 
برق كشور گفت: هم اكنون وضعيت 
نگهداري و تعميرات در شبكه برق 
نيازمند رويكردي علمي است كه اين 
موضوع بايد به ويژه در بخش توزيع با 

دقت بيشتري پيگيري شود.
وي اضافه كرد: لازم است شركت هاي 
توزيع نيروي برق به راهكارهايي همانند 
سرويس و نگهداري مناسب، پايش 
وضعيت و در نهايت تعمير و بهينه سازي 
شبكه ها روي آورند.مديرعامل شركت 
توزيع نيروي برق شمال استان كرمان 
با بيان اينكه استان كرمان در بحث 
مقاوم سازي پايه هاي فرسوده و اصلاح 
شبكه ها پيشگام بوده است اظهارداشت: 
با تقويت تجهيزات ، تعميراساسي يا 
اصلاح يك سازه با استفاده از امكانات 
موجود و كاهش هزينه ها قطعا بهره وري 

لازم را خواهيم داشت.

در ادامه اين جلسه محمدرضا عرب 
زاده مشاور مديرعامل و رابط دبيرخانه 
مقاوم سازي پايه ها و تاسيسات شبكه 
توزيع برق گفت: با توجه سقوط پايه 
هاي برق به علت خوردگي پايه ها در 
سال 1394 مقاوم سازي در دستور كار 

شركت قرارگرفت.
وي افزود: در همين راستا اين شركت با 
استفاده از نيروهاي متخصص و خدمات 
مشاوره اي دانشگاه شهيد بهشتي تهران 
درقالب يك پروژه تحقيقاتي 12هزار پايه 
در سطح شركت مورد بررسي و تحليل 
قرارگرفت كه با توجه به نتايج حاصل 
از اين پروژه فعاليت گسترده در زمينه 
تعويض و تقويت پايه ها و مچنين مبادله 
تفاهم نامه پايه هاي بتني با شركت 
توانيركه براساس آن حدود 8هزار اصله 

پايه تعويض شد.

وي  با بيان اينكه براي اجراي اين طرح 
سه برنامه كوتاه مدت، ميان مدت و بلند 
مدت در نظر گرفته شده است افزود: 
پس از اجراي طرح مقاوم سازي، در 
راهكارهاي ميان مدت استفاده از پايه 
هاي بتني گرد براي شبكه برق در 
دستور كار قرار گرفت كه خوشبختانه 
با سرمايه گذاري بخش خصوصي يك 
كارگاه درسال 1397 تجهيزو راه اندازي 
شد. و درحال حاضر بخش زيادي از 
نيازهاي شركت بااستفاده از پايه هاي 

گرد بتني انجام ميشود.
عرب زاده با اشاره به برنامه بلندمدت 
گفت: استفاده از پايه هاي باطول عمر 
بيشتر از جمله پايه هاي فلزي و چدني 
پيشنهاد گرديده است كه با توجه به 
قيمت اين پايه ها و محدوديت تعداد 
سازندگان دراين خصوص بايستي برنامه 

ريزي هايي به منظور افزايش تعداد 
سازندگان و رقابتي نمودن قيمت اين 

پايه ها صورت پذيرد .
در ادامه آقاي دكتر صادقي با تشكر از 
زحمات شركت توزيع نيروي برق شمال 
استان كرمان به خاطر همكاري موثر 
درتهيه و تدوين دستورالعمل مقاوم 
سازي پايه هاي بتني گفت: بايد در ضمن 
رعايت و نگاه دقيق به دستورالعمل ها و 
قوانين اقدامات اصلاحي زيرساختي در 
برنامه شركت هاي توزيع قرارگيرد كه 
بخشي از آنها كم هزينه اما ارزش افزوده 

بيشتر و اقتصادي تر هستند. 
وي با اشاره به عدم نقدينگي و كسري 
بودجه گفت: با توجه به شرايط اقتصادي 
فعلي بايستي آن دسته از كارهايي را 
دراولويت قراردهيم كه با صرف هزينه 
كمتر بتوانيم بهره اقتصادي بيشتري 
دريافت كنيم. صادقي در پايان بر رعايت 
دستورالعمل ها ي ابلاغي دبيرخانه 
مقاوم سازي بر اجراي كار استاندارد و با 
كيفيت برروي مقاوم سازي شبكه هاي 

توزيع تاكيد كرد.
گفتني است كه دستورالعمل پيشنهادي 
مقاوم سازي پايه هاي بتني و پست هاي 
توزيع بر هوايي كشور توسط شركت 
توزيع نيروي برق شمال استان كرمان 
تدوين و پس از تصويب در اين جلسه 
براي اجرا به ساير شركت هاي توزيع 

برق كشور ابلاغ شد.
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صفحه 4روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی کرمان

آگهی مناقصه عمومی 
یک مرحله ای 

تجدید مناقصه واگذاری امور راهبردی و نگهداری تاسیسات 
مکانیکی و الکتریکی فشار ضعیف و قوی مرکز آموزشی درمانی 

افضلی پور به صورت حجمی     

@kaghazevatan
ما را در تلگرام دنبال کنید

تومــان  500 قیمــت          1399 مهــر   19 شــنبه         838 پیاپــی  شــماره  چهــارم          ســال 

وداع با اسلحه

مراقب ایمیل های 
جعلی باشید 

مجرمان سایبری 
در کمین اند

شمار قربانیان 
کرونا  در استان 
از مرز 900 نفر 

 هم گذشت
طبق گزارش دانشــگاه علــوم پزشــکی کرمان در 
۲۴ ســاعت گذشــته 65 بیمــار جدیــد مبتــا به 
کرونا در بیمارســتان های اســتان بســتری شدند.

بر این اساس تعداد کل موارد بســتری دارای تست 
مثبت کرونا در اســتان به 73۴7 نفر رســید. طبق 
این گزارش در ۲۴ ســاعت گذشــته ۴ نفر به دلیل 
ابتا بــه کووید19 در اســتان کرمان جــان خود را 
از دســت داده اند.از ایــن ۴ مورد 3 نفــر مربوط به 
دانشــگاه علوم پزشــکی کرمان بوده اند. 1فوتی هم 
مربوط به حوزه دانشــکده علوم پزشــکی رفسنجان 
بوده اســت.مجموع جانباختگان ابتــای قطعی به 
 کوویــد19 در اســتان به 906 نفر رســیده اســت.

گروهی از شکارچیان منطقه کوهستانی کلمرز کهنوج، از سال 90  تفنگ ها را
بر زمین گذاشته و دوربین به دست گرفته و حافظ حیات وحش شدند

روایت شکارچیانی که دوستدار حیات وحش شدند

ذبیح الله اعظمی:

توهین به  رییس جمهور 
دشمن شاد کن است

کرونا  بیماری زا  تر 
نشده، رفتار مردم 

تغییر کرده  است

 مدارس کانکسی
شرق کرمان 

جمع آوری می شود

نماینده مردم جیرفت و عنبرآباد: نباید رییس جمهور یک مملکت
را زیر سوال برد زیرا  این آب به آسیاب دشمن ریختن است

رئیس شبکه بیماری های ویروسی ایران گفت این که 
برخی ها افزایش ابتا، بستری و مرگ ومیر ناشی از کرونا را 
به بیماری زایی بیشتر این ویروس نسبت می دهند از نظر 

علمی صحت ندارد و این رفتارهای نامناسب مردم بوده که 
عامل افزایش موارد ابتا شده است.

معاون وزیر آموزش و پرورش گفت: قرار است تمام کاس 
های کانکسی با جمعیت آموزشی بالای ۲0 نفر در شرق 
استان کرمان که بیشتر در مناطق شهری واقع شده اند را 
جمع آوری کنیم و به جای آن مدارس مستحکم بسازیم.
مهرالله رخشانی افزود: مجموعه خیرین از بازوان اصلی 

وزارت آموزش پرورش هستند.

پرواز جیرفت - تهران
حداقل ۶۸۸ هزار تومان
  همه پروازهای کشور از اول آبان گران می شود

رئیس پلیس فتا 
استان کرمان در 

خصوص دسترسی مجرمان سایبری به 
اطاعات شخصی افراد از طریق ارسال 
ایمیل های جعلی و مشــکوک به همراه 
پیوست های مخرب هشدار داد. سرهنگ 
امین یادگار نژاد، افزود: مجرمان سایبری 
با ارائه پیشنهاد های جذاب و فریبننده از 
قبیل برنده شــدن در مسابقه، پذیرفته 
شدن در قرعه کشــی و غیره، با ترغیب 
و تشــویق کردن کاربران بر کلیک روی 
پیوست ایمیل دریافتی، اقدام به نفوذ به 
سیستم های رایانه ای کاربران و سرقت 

اطاعات شخصی آنان می کنند.

صفحه1 را 
بخوانید

استان کرمان به
بهشت سرمایه گذاری 

تبدیل شده است
مجمع  رئیس 
ن  گا یند نما

استان گفت: استان کرمان در سایه 
ارتقاء امنیت و به ویژه نتایج ارزشمند 
ندازی پلیس امنیت  ه ا ز را حاصل ا
قتصادی به بهشت سرمایه گذاری  ا
و مکانی مطمئن برای فعالان بخش 
"شهباز  خصوصی تبدیل شده است.
نعمت  ز  ا یکی  گفت:  پور"  حسن 
های پروردگار نعمت امنیت است و 
نیروی انتظامی مقتدر کشور و کرمان 
در جای جای استان در خط مقدم 
فرادی  مبارزه با قاچاقچیان و دیگر ا
ر  که مخل نظم و امنیت هستند، قرا
دارد. رئیس مجمع نمایندگان استان 
رتقاء  گفت: استان کرمان در سایه ا
ارزشمند  نتایج  ویژه  به  و  امنیت 
ندازی پلیس امنیت  ه ا ز را حاصل ا
قتصادی به بهشت سرمایه گذاری  ا
و مکانی مطمئن برای فعالان بخش 
"شهباز  خصوصی تبدیل شده است.
ز نعمت های  حسن پور" گفت: یکی ا

پروردگار نعمت امنیت است .
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 خدیشی _ مدیر مسوول روزنامه کاغذ وطن

همکاران  محترم جناب آقایان

 صادق نیک نفس      دکتر اسلام نیک نفس

مرغ سحر 
در توس آرام  می گیرد

بستری بیماران  غیر اورژانسی مراقب ایمیل های جعلی باشید/ مجرمان سایبری در کمین اند
در بیمارستان ها ممنوع شد

پرواز جیرفت - تهران؛ حداقل ۶۸۸ هزار تومان
  همه پروازهای کشور از اول آبان گران می شود

 استاد محمد رضا شجریان، امروز 
در جوار فردوسی و اخوان به آغوش 
خاک سپرده می شود. محمد رضا 
شجریان در تاریخ 17 مهر ماه سال 
99 در سن 80 سالگی بعد از مبارزه 
چند ساله با سرطان  جهان را بدرود 
گفت. وی در شهر توس و در کنار 
آرامگاه فردوسی به خاک سپرده می 
شود، همایون  پسر استاد درباره  محل 
خاکسپاری پدر گفت: »اگر به سلیقه 

شخص من بود می خواستم پدر در باغ 
هشتگرد خاکسپاری شود، اما وقتی 
صحبت شد که شأن ایشان به عنوان 
یک شخصیت ملی کجاست، من و 
خانواده به گزینه آرامگاه فردوسی 
رسیدیم و این تصمیم خانواده است. 
می خواستیم ایشان در جایی باشند، 
که در شأن خودشان و مردم ایران 
باشد.«، شجریان با رفتنش ایران را 

برای همیشه عزادارکرد.

رئیس پلیس فتا استان کرمان در خصوص 
دسترسی مجرمان سایبری به اطاعات 
شخصی افراد از طریق ارسال ایمیل های 
جعلی و مشکوک به همراه پیوست های 
مخرب هشدار داد.به گزارش خبرنگار 
گروه استان های باشگاه خبرنگاران جوان 
از کرمان، سرهنگ امین یادگار نژاد، رئیس 
پلیس فتا استان کرمان با اشاره به اینکه 
مجرمان سایبری هر روزه با ترفند های 
جدید فریبکارانه ظاهر می شوند، گفت: 
مجرمان در یکی از شایع ترین روش های 
سرقت اطاعات کاربران، اقدام به ارسال 
ایمیل های جعلی به همراه پیوست های 
مخرب می کنند.او افزود: مجرمان سایبری 
با ارائه پیشنهاد های جذاب و فریبننده از 
قبیل برنده شدن در مسابقه، پذیرفته شدن 
در قرعه کشی و غیره، با ترغیب و تشویق 
کردن کاربران بر کلیک روی پیوست ایمیل 
دریافتی، اقدام به نفوذ به سیستم های 
رایانه ای کاربران و سرقت اطاعات 

شخصی آنان می کنند.سرهنگ یادگار 
نژاد درباره بررسی پیوست ایمیل های 
مشکوک از طریق پسوند آن ها گفت: یکی 
از پسوند های مخرب، پسوند exe است که 
یک برنامه اجرایی را نصب می کند و ممکن 
است حاوی یک برنامه مخرب باشد.او تاکید 
کرد: بنابراین کاربران برنامه های مورد نیاز 
خود را از منابع معتبر دریافت کرده و حتما 
به پسوند آن نیز توجه کنند.رئیس پلیس فتا 
استان کرمان درباره نفوذ به سیستم کاربران 
با استفاده از فایل های پیوست ایمیل ها بیان 
کرد: یکی از روش های مجرمان سایبری 
برای نفوذ به سیستم کاربران، همراه کردن 
ویروس و انواع بدافزار به پیوست ایمیل 
است؛ بنابراین مراقب باشید پیوست های 
ایمیل ناشناس را باز نکنید. او تصریح کرد: 
اگر ایمیلی از آدرس یک سازمان یا بانک یا 
هر شخص مورد اعتمادی ارسال شد، ابتدا 
بر روی reply کلیک کنید و ببینید در 
قسمت to به آن سازمان ارسال می شود 

و آدرس کاما درست است یا خیر؛ اگر 
درست بود به آن اطمینان کنید در غیر 
این صورت، مطمئن شوید این یک ایمیل 
جعلی است.سرهنگ یادگار نژاد درباره 
ارسال ایمیل های مخرب تحت عنوان 
covid۱۹ نیز گفت: با توجه به شیوع 
گسترده ویروس کرونا در جهان، یکی 
از روش های مهاجمان سایبری ارسال 
پیوست های مخرب تحت عنوان اطاعات 
covid۱۹ برای کابران و سرقت اطاعات 
شخصی و سازمانی آن ها است.او به کاربران 
فضای مجازی هشدار داد: مجرمان سایبری 
هر روزه با روش های جدید دست به اقدامات 
مجرمانه می زنند و کاربران باید مراقب 
باشند صرف اینکه ایمیل حاوی نام، آدرس، 
لوگو یا هر مورد خاصی از سازمان، شرکت 
یا برند خاصی است، به آن اعتماد نکنند.

رئیس پلیس فتا استان کرمان گفت: اگر 
در ایمیلی به شما وعده برنده شدن در قرعه 
کشی یا جایزه بانک یا غیره داده شد و از شما 
اطاعات حساب بانکی را درخواست کرد به 
آن شک کنید و به راحتی اطاعات خود را 
افشا نکنید.او بیان کرد: کاربران می توانند 
برای کسب اطاعات و ارتقای آگاهی های 
خود در این زمینه و یا در صورت برخورد 
با مواردی که در خصوص آن تخصص و 
دانش لازم را ندارند به سایت پلیس فتا 
 www.cyberpolice.ir به آدرس

مراجعه کنند.

مراجعین  کثرت  به  توجه  با 
به  مبتا  بستری  و  سرپایی 
، بستری سایر بیماران غیر  کرونا
نها )طبق  نسی در بیمارستا ورژا ا
رت  بخشنامه معاونت درمان وزا
بهداشت( تا اطاع ثانوی ممنوع 
یرج حریرچی، معاون  شد.دکتر ا
کل وزارت بهداشت در گفت وگو با 
ایسنا با بیان این مطلب هم چنین 
افزود: داروخانه های بیمارستانی 
روهای  مکلف هستند که کلیه دا
تجویزی بیماران کرونایی را تهیه 
به  ره  شا ا با  کنند.وی هم چنین 
اطاعیه ستاد کل نیروهای مسلح 
کز  مرا گرفتن  اختیار  در  مبنی 

درمانی و بیمارستان های نیروهای 
مسلح برای بیماران مبتا به کرونا 
نیروهای  نهای  بیمارستا گفت: 
معظم  مقام  مسلح طبق دستور 
رهبری با تمام ظرفیت در اختیار 
بیماران کرونایی خواهند بود.دکتر 
ز ظرفیت  د: ا مه دا دا حریرچی ا
اجتماعی  تامین  نهای  بیمارستا
هم طبق بخشنامه وزیر محترم 
رفاه بدین منظور استفاده خواهد 
بهداشت در  رت  معاون وزا شد.
ه اصلی برون  نتها تاکید کرد: را ا
رعایت  فعلی  یط  شرا ز  ا رفت 
فاصله گذاری اجتماعی و اقدامات 

پیشگیرانه و بهداشتی است.

نرخ های جدید سقف و کف بلیت 
پروازهای داخلی مشخص شد.این 
نرخ ها قرار است از ابتدای آبان ماه 99 
اعمال شود. پیش از این دبیر انجمن 
بود:  گفته  هواپیمایی  های  شرکت 
افزایش قیمت بلیت هواپیما با احتساب 
۲ عامل انجام می شود، نرخنامه جدید 

بلیت پروازهای داخلی بر اساس ارز ۲8 
هزار تومانی و با توجه به رعایت فاصله 
گذاری اجتماعی و تکمیل فقط 60 
درصد ظرفیت پروازها از ابتدای آبان 
ماه، تعیین شده است.به گفته دبیر 
انجمن شرکت های هواپیمایی نرخ ها 
نسبت به سقف قبلی تغییر می یابد، 

زیرا سقف نرخ قبلی که از سوی شرکت 
های هواپیمایی برای پروازهای داخلی 
تعیین شده بود، بر اساس دلار 11 هزار 
تومان محاسبه شده بود، در حالی که 
قیمت های دلار ۲7 و ۲8 هزار تومان 
است، بانک مرکزی هم از سال گذشته 
دلار نیمایی به شرکت های هواپیمایی 
نداده است و شرکت های هواپیمایی 
برای تأمین قطعات هواپیما، ارز را از 
بازار آزاد تهیه می کند.به این ترتیب و با 
نرخ نامه ای که منتشر شده است بلیط 
پرواز تهران - کرمان 6,558,000 تا 
13,035,000 ریال و پرواز جیرفت - 
تهران 6،881،000 تا 16،۲98،000 

ریال  می شود.

 
ت 

سای
 وب

    
  

ام 
گر

ستا
این

با حضور مديركل دفتر نظارت بر توزيع شركت توانير برگزار شد:
تصویب دستورالعمل مقاوم سازي پایه هاي بتني و پست هاي توزیع برق هوایي کشور

جلسه تصویب دستورالعمل مقاوم 
سازي پایه هاي بتني و پست هاي 
برق هوایي کشوربا حضور مدیرکل 
دفتر نظارت بر توزیع شرکت توانیر روز 
دوشنبه 1۴ مهرماه به صورت ویدیو 
کنفرانس  سالن  درمحل  کنفرانس 
شرکت توزیع نیروي برق شمال استان 

کرمان برگزار شد.
شرکت  عمومي  روابط  گزارش  به 
توزیع نیروي برق شمال استان کرمان 
دراین  جلسه محمود شهبا با تاکید بر 
توسعه و اصاح زیرساخت ها در شبکه 
برق کشور گفت: هم اکنون وضعیت 
نگهداري و تعمیرات در شبکه برق 
نیازمند رویکردي علمي است که این 
موضوع باید به ویژه در بخش توزیع با 

دقت بیشتري پیگیري شود.
وي اضافه کرد: لازم است شرکت هاي 
توزیع نیروي برق به راهکارهایي همانند 
سرویس و نگهداري مناسب، پایش 
وضعیت و در نهایت تعمیر و بهینه سازي 
شبکه ها روي آورند.مدیرعامل شرکت 
توزیع نیروي برق شمال استان کرمان 
با بیان اینکه استان کرمان در بحث 
مقاوم سازي پایه هاي فرسوده و اصاح 
شبکه ها پیشگام بوده است اظهارداشت: 
با تقویت تجهیزات ، تعمیراساسي یا 
اصاح یک سازه با استفاده از امکانات 
موجود و کاهش هزینه ها قطعا بهره 

وري لازم را خواهیم داشت.

در ادامه این جلسه محمدرضا عرب 
زاده مشاور مدیرعامل و رابط دبیرخانه 
مقاوم سازي پایه ها و تاسیسات شبکه 
توزیع برق گفت: با توجه سقوط پایه 
هاي برق به علت خوردگي پایه ها در 
سال 139۴ مقاوم سازي در دستور کار 

شرکت قرارگرفت.
وي افزود: در همین راستا این شرکت با 
استفاده از نیروهاي متخصص و خدمات 
مشاوره اي دانشگاه شهید بهشتي تهران 
درقالب یک پروژه تحقیقاتي 1۲هزار پایه 
در سطح شرکت مورد بررسي و تحلیل 
قرارگرفت که با توجه به نتایج حاصل 
از این پروژه فعالیت گسترده در زمینه 
تعویض و تقویت پایه ها و مچنین مبادله 
تفاهم نامه پایه هاي بتني با شرکت 
توانیرکه براساس آن حدود 8هزار اصله 

پایه تعویض شد.

وي  با بیان اینکه براي اجراي این طرح 
سه برنامه کوتاه مدت، میان مدت و بلند 
مدت در نظر گرفته شده است افزود: 
پس از اجراي طرح مقاوم سازي، در 
راهکارهاي میان مدت استفاده از پایه 
هاي بتني گرد براي شبکه برق در 
دستور کار قرار گرفت که خوشبختانه 
با سرمایه گذاري بخش خصوصي یک 
کارگاه درسال 1397 تجهیزو راه اندازي 
شد. و درحال حاضر بخش زیادي از 
نیازهاي شرکت بااستفاده از پایه هاي 

گرد بتني انجام میشود.
عرب زاده با اشاره به برنامه بلندمدت 
گفت: استفاده از پایه هاي باطول عمر 
بیشتر از جمله پایه هاي فلزي و چدني 
پیشنهاد گردیده است که با توجه به 
قیمت این پایه ها و محدودیت تعداد 
سازندگان دراین خصوص بایستي برنامه 

ریزي هایي به منظور افزایش تعداد 
سازندگان و رقابتي نمودن قیمت این 

پایه ها صورت پذیرد .
در ادامه آقاي دکتر صادقي با تشکر از 
زحمات شرکت توزیع نیروي برق شمال 
استان کرمان به خاطر همکاري موثر 
درتهیه و تدوین دستورالعمل مقاوم 
سازي پایه هاي بتني گفت: باید در ضمن 
رعایت و نگاه دقیق به دستورالعمل ها و 
قوانین اقدامات اصاحي زیرساختي در 
برنامه شرکت هاي توزیع قرارگیرد که 
بخشي از آنها کم هزینه اما ارزش افزوده 

بیشتر و اقتصادي تر هستند. 
وي با اشاره به عدم نقدینگي و کسري 
بودجه گفت: با توجه به شرایط اقتصادي 
فعلي بایستي آن دسته از کارهایي را 
دراولویت قراردهیم که با صرف هزینه 
کمتر بتوانیم بهره اقتصادي بیشتري 
دریافت کنیم. صادقي در پایان بر رعایت 
دستورالعمل ها ي اباغي دبیرخانه 
مقاوم سازي بر اجراي کار استاندارد و با 
کیفیت برروي مقاوم سازي شبکه هاي 

توزیع تاکید کرد.
گفتني است که دستورالعمل پیشنهادي 
مقاوم سازي پایه هاي بتني و پست هاي 
توزیع بر هوایي کشور توسط شرکت 
توزیع نیروي برق شمال استان کرمان 
تدوین و پس از تصویب در این جلسه 
براي اجرا به سایر شرکت هاي توزیع 

برق کشور اباغ شد.

هوالباقی       انا لله و انا الیه راجعون

بـا نهایـت تاسـف ضایعـه درگذشـت پـدر ارجمندتـان 
راصمیمانه محضر شـما تسـلیت عرض می کنـم، برای آن 
مرحـوم از درگاه خداوند رحمان، مغفرت و رای شماوسـایر 

بازمانـدگان صبر جزیـل خواهانم .

بحران بحران 
کم آبی کم آبی 

را جدی را جدی 
بگیریمبگیریم
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آگهی حصر وراثت 
اقای امین ضیایی نیا  فرزنداحمد دارای 
شناسنامه385 بشرح دادخواست شماره 

توضیح  9909983888100674مورخ1399/7/14 
داده شادروان اقای احمد ضیائی نیا  فرزند مرحوم 
میر دوست بشناسنامه380 در تاریخ 1390/03/15 در 
شهرقلعه گنج –تمگران  فوت شده و وراثت منحصر 

حین الفوت وی عبارتند/ عبارتست از: 
ملی  شماره  به  نیا  ضیائی  1-سلیمه 

3161029143)فرزند متوفی(
ملی  شماره  به  نیا  ضیائی  2-امین  

3160292207)فرزند متوفی(
ملی  شماره  به  نیا  ضیائی  3-محمود 

3160293785)فرزند متوفی(
4-زشتک صادقی به شماره ملی 3160040321)همسر 
متوفی( لذا مراتب یک نوبت در روزنامه های کثیر 
الانتشار محلی آگهی می شود چنانچه کسی اعتراض 
دارد یا وصیت نامه ای از متوفی نزد اشخاصی باشد 
حل  شورای  به  آگهی  نشر  از  ماه  یک  مدت  ظرف 
اختلاف تقدیم دارد و الا گواهی صادر خواهد شد و 
وصیت نامه ای جز رسمی و سری که بعد از این موعد 

ابراز شود از درجه اعتبار ساقط است. 
رئیس شورای حل اختلاف شماره یک شهرستان 
قلعه گنج

آگهی حصر وراثت 
فرزندمحمـد  کهنعلـی  احمـدی  فاطمـه  خانـم 
شـماره  دادخواسـت  بشـرح  شناسـنامه554  دارای 
توضیـح  9909983888100675مـورخ1399/7/14 
داده شـادروان اقـای محمـد احمـدی کهـن فرزنـد مرحـوم میـر 
شـهرقلعه  در  تاریـخ1397/7/12  در  بشناسـنامه1306  دوسـت 
گنـج فـوت شـده و وراثـت منحصـر حیـن الفـوت وی عبارتنـد/ 

از:  عبارتسـت 
1-سیاه احمدی کهن فرزند محمد -3161046730)فرزند متوفی(

2-سـکینه احمـدی کهـن فرزنـد محمـد -3160570452)فرزنـد 
متوفی(

-3160288765)فرزنـد  محمـد  فرزنـد  احمـدی کهـن  3-ایـران 
متوفـی(

4-بلقیـس احمـدی کهـن فرزنـد محمـد -3160288757)فرزنـد 
متوفی(

فرزنـد محمـد -3160293890)فرزنـد  احمـدی کهـن  5-فاطمـه 
متوفـی(

6-مریم  احمدی کهن فرزند محمد -316044449)همسرمتوفی(
لـذا مراتـب یـک نوبـت در روزنامه هـای کثیر الانتشـار محلی آگهی 
می شـود چنانچه کسـی اعتـراض دارد یا وصیت نامـه ای از متوفی 
نـزد اشـخاصی باشـد ظرف مـدت یک ماه از نشـر آگهی به شـورای 
حـل اختـلاف تقدیـم دارد و الا گواهـی صـادر خواهـد شـد و وصیت 
نامه ای جز رسـمی و سـری که بعد از این موعد ابراز شـود از درجه 

اعتبار سـاقط است. 
رئیس شورای حل اختلاف شماره یک شهرستان قلعه گنج

آگهی حصر وراثت 
دارای  موسـی  فرزنـد  کهنعلـی  احمـدی  رضـا  اقـای 
شـماره  دادخواسـت  بشـرح   348 شناسـنامه 
موسـی  شـادروان  داده  9900335مورخ99/5/2توضیـح 
احمـدی کهنعلی فرزنـد کاظم  بشناسـنامه1253در تاریـخ99/3/11 در 
شـهربندر لنگـه )کیش (فوت شـده و وراثت منحصر حیـن الفوت وی 

از:  عبارتسـت  عبارتنـد/ 
1-رضا احمدی کهنعلی فرزند موسی 3161218124)فرزند متوفی(

2-حسـین  احمـدی کهنعلـی فرزنـد موسـی 3150237556)فرزنـد 
متوفی(

3-علی احمدی کهنعلی فرزند موسی 6980083041)فرزند متوفی(
3150080096)فرزنـد  موسـی  فرزنـد  کهنعلـی  احمـدی  4-فاطمـه 

متوفـی(
موسـی 3150417945)فرزنـد  فرزنـد  احمـدی کهنعلـی  5-مریـم 

متوفـی(
موسـی 3150752851)فرزنـد  فرزنـد  احمـدی کهنعلـی  6-گلثـوم 

متوفـی(
(لـذا  متوفـی  علـم 3160383415)همسـر  فرزنـد  بازگیـر  7-زهـرا 
مراتـب یـک نوبـت در روزنامـه هـای کثیـر الانتشـار محلـی آگهی می 
شـود چنانچـه کسـی اعتـراض دارد یـا وصیـت نامـه ای از متوفی نزد 
اشـخاصی باشـد ظـرف مـدت یـک ماه از نشـر آگهـی به شـورای حل 
اختـلاف تقدیـم دارد و الا گواهـی صادر خواهد شـد و وصیـت نامه ای 
جـز رسـمی و سـری کـه بعـد از ایـن موعد ابـراز شـود از درجـه اعتبار 

است.  سـاقط 
رئیس شورای حل اختلاف شماره یک شهرستان قلعه گنج

آگهی حصر وراثت 
صائن  فاطمه  خانم 
دارای  فرزندجمشید 

شناسنامه948 
شماره  دادخواست  بشرح 
9900587مورخ1399/6/19 توضیح 
صائن  جمشید  شادروان  داده 
در  بشناسنامه1622  قنبر  فرزند 
شهرقلعه  در  تاریخ1388/5/5 
گنج  فوت شده و وراثت منحصر 
حین الفوت وی عبارتند/ عبارتست 
از: 1- فاطمه صائن فرزند جمشید 
-1829262351)فرزند متوفی( لذا 
نوبت در روزنامه های  مراتب یک 
می  آگهی  محلی  الانتشار  کثیر 
دارد  اعتراض  چنانچه کسی  شود 
نزد  متوفی  از  ای  نامه  وصیت  یا 
اشخاصی باشد ظرف مدت یک ماه 
از نشر آگهی به شورای حل اختلاف 
تقدیم دارد و الا گواهی صادر خواهد 
شد و وصیت نامه ای جز رسمی و 
سری که بعد از این موعد ابراز شود 

از درجه اعتبار ساقط است.
 رئیس شورای حل اختلاف شماره 
یک شهرستان قلعه گنج

آگهی حصر وراثت 
فرزند  کرمی  خانک  اقای 
شناسنامه  دارای  محمد 
دادخواست  480بشرح 
توضیح  شماره9900584مورخ99/6/26 
فرزند  کرمی  محمد  شادروان  داده 
قنبربشناسنامه169 در تاریخ1389/6/29 
وراثت  و  شده  فوت  شهرقلعه گنج   در 
عبارتند/  وی  الفوت  حین  منحصر 

عبارتست از: 
محمد  فرزند  کرمی  1-خانک 

-4699281710)فرزند متوفی(
 - محمد  فرزند  کرمی  زهرا   -2

4699413625 )فرزند متوفی(  
لذا مراتب یک نوبت در روزنامه های کثیر 
چنانچه  می شود  آگهی  محلی  الانتشار 
ای  نامه  وصیت  یا  دارد  اعتراض  کسی 
از متوفی نزد اشخاصی باشد ظرف مدت 
حل  شورای  به  آگهی  نشر  از  ماه  یک 
صادر  الا گواهی  و  دارد  تقدیم  اختلاف 
خواهد شد و وصیت نامه ای جز رسمی 
و سری که بعد از این موعد ابراز شود از 

درجه اعتبار ساقط است. 
رئیس شورای حل اختلاف شماره یک 
شهرستان قلعه گنج

آگهی حصر وراثت 
دارای  درویش  فرزند  خادمی   خاور  خانم 
شماره  دادخواست  بشرح   1108 شناسنامه 
9900670مورخ99/7/13 توضیح داده شادروان چراغ 
دستجردی فرزند عباس بشناسنامه2122 در تاریخ99/5/7  در 
شهرقلعه گنج فوت شده و وراثت منحصر حین الفوت وی عبارتند/ 

عبارتست از: 
-3160458377)فرزند  چراغ  فرزند  دستجردی  1-حسن 

متوفی(
2-محمد دستجردی فرزند چراغ -3160461556)فرزند متوفی(
-1361058771)فرزند  چراغ  فرزند  دستجردی  3-مصطفی 

متوفی(
-3161268628)فرزند  چراغ  فرزند  دستجردی  4-مرتضی 

متوفی(
5-سجاد دستجردی فرزند چراغ -3150312213)فرزند متوفی(
6-زهرا دستجردی فرزند چراغ -3160472973)فرزند متوفی(

7-فاطمه  دستجردی فرزند چراغ -3161051580)فرزند متوفی(
8-خاور خادمی فرزند درویش-3160448223)همسر متوفی(   
لذا مراتب یک نوبت در روزنامه های کثیر الانتشار محلی آگهی 
می شود چنانچه کسی اعتراض دارد یا وصیت نامه ای از متوفی 
نزد اشخاصی باشد ظرف مدت یک ماه از نشر آگهی به شورای 
حل اختلاف تقدیم دارد و الا گواهی صادر خواهد شد و وصیت 
نامه ای جز رسمی و سری که بعد از این موعد ابراز شود از درجه 

اعتبار ساقط است. 
رئیس شورای حل اختلاف شماره یک شهرستان قلعه گنج

آگهی حصر وراثت- منوجان  
وراثت  حصر  رونوشت  خواهان 
فرزند  منوجان   نظری  حکیمه 
کرم به شرح دادخواست تقدیمی 
به کلاسه 9909983891100387از  ثبت شده 
وراثت  حصر  گواهی  درخواست  شورا  این 
شادروان  که  داده  توضیح  وچنین  نموده 
اقامتگاه  فرشاد پی سخن فرزند دادعلی در 
دائمی)کهنوج( خود بدرود حیات گفته وورثه 

حین الفوت ان منحصر است  به :
م  ش  علیمراد  فرزند  پیسخن  1-دادعلی 
1329/06/04)پدر  ت  6089585203ت 

متوفی(
م  ش  کرم  فرزند  نظری  2-حکیمه 
6089722049 ت ت 1326/9/6)مادر متوفی(
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست 
چنانچه  میگرددتا  اگهی  نوبت  یک  مزبور 
ای  نامه  وصیت  ویا  دارد  اعتراضی  شخصی 
از متوفی نزداو می باشد از تاریخ نشر اگهی 
ظرف مدت یکماه به این دادگاه تقدیم دارد والا 

گواهی صادر خواهد شد.
دبیر خانه شورا حل اختلاف مرکزی شعبه 
اول منوجان -مسئول دفتر شعبه  شورا حل 
اختلاف شعبه 1شورای حل اختلاف شهرستان 
منوجان –عاطفه سالاری.م الف :37

کاغذ استان

نماینده مردم جیرفت در مجلس:

توهین به رییس جمهور دشمن 
شاد کن است

نماینده مــردم جیرفت در مجلس گفت: نبایــد رییس جمهور 
یک مملکت را زیر ســوال برد زیرا این آب به آســیاب دشمن 
ریختن است.»ذبیح الله اعظمی«، نماینده مردم جیرفت و عضو 
کمیسیون کشاورزی مجلس یازدهم، در گفت و گو با خبرنگار 
سیاسی برنا در رابطه با "انتقاد به مجلس مبنی بر اینکه مجلس 
یازدهم تاکنون هیچ قانونی را به تصویب نرســانده است، گفت: 
این مســئله صحت ندارد، تاکنون تعدادی قانون را به تصویب 
رســانده ایم، فقط کمیسیون کشــاورزی روزی ۲ یا 3 قانون را 
به تصویب رسانده است. در یک جنگ اقتصادی با ابر قدرت ها 
قرار داریم که از این شرایط هم، عبور خواهیم کرد. باید مصالح 
مملکت را در نظر بگیریم، متاسفانه نسبت به مجلس یازدهم بی 
انصافی صورت می گیرد. تاکنون عملکرد مجلس را قابل قبول 
می دانم اما اگر از این به بعد کوتاهی صورت گیرد، قابل بخشش 
نیســت. او در ادامه در خصوص بی حرمتی برخی نمایندگان به 
رییس جمهور گفت: نماینــده اختیاراتی دارد اما نوع برخورد با 
رییس جمهور در جلسه رای اعتماد به رزم حسینی قابل قبول 
نبود. نباید رییس جمهور یک مملکت را زیر سوال برد زیرا این 
آب به آسیاب دشــمن ریختن اســت. حمله کردن و توهین به 

رییس جمهور در شان مجلس نیست و دشمن شاد کن، است.

تلفات دام در کرمان 2۸ درصد 
کاهش یافت

مدیرکل دامپزشکی استان کرمان گفت: با شناسایی و کنترل 
بیماری های دامی میــزان تلفات دام در این اســتان طی پنج 
سال گذشته ۲8 درصد کاهش یافته است.حسین رشیدی در 
آئین گرامیداشت روز ملی دامپزشکی افزود: همچنین طغیان 
بیماری های واگیردار 33 درصد و مبتایان ۴8 درصد در حوزه 
دام با کاهش روبرو بوده است.وی بیان کرد: در سال های اخیر 
با برنامه ریزی اقداماتی برای پیشگیری از بیماری های دامی در 
کرمان انجام شده یک تیم علمی بیماری ها را رصد می کنند و 
برای اینکه بتوانیم موفق باشیم و خوب عمل کنیم، تیم بررسی 
اپیدمیولوژیک بیماری ها در دامپزشــکی این اســتان تشکیل 
شده اســت.مدیرکل دامپزشکی اســتان کرمان اظهارداشت: 
همچنین موفق شــدیم اپیدمی های بیماری هــای دامی که 
خســارات زیادی را به جمعیت دام ها وارد مــی کرد را کنترل 
کنیم.وی  تصریح کرد: با رشــد بخش خصوصی مراکز درمانی 
و آزمایشــگاهی دام ۲0 درصد افزایش یافته و تعداد آزمایش 
نیز از 55 هزار بــه 77 هزار افزایش پیدا کرده است.رشــیدی 
بیان کرد: یک محموله  شتر آلوده به کرونا در استان شناسایی 
شــد که با اقدامات فوری این محموله معدوم شــد.وی افزود: 
آزمایشگاه تشخیص فلزات ســنگین نیز در استان راه اندازی 
شــده که باقی مانده دارویی و آنتی بیوتیک هــا در طیور و دام 
شناسایی می شود.مدیرکل دامپزشکی اســتان کرمان گفت: 
کمک به بهداشــت عمومی جامعه از وظایف دامپزشکی است 
که از تولید و خوراک دام تا کشتار و عرضه محصولات دام انجام 
می شود.وی با اشاره به بیماری های مشترک بین دام و انسان 
افزود: بیماری تب کریمه کنگو در استان کرمان که سال های 
گذشته تا هفت نفر را مبتا کرده بود کنترل شده و امسال تنها 
یک مورد داشــتیم که بهبودی پیدا کرد.رشــیدی تاکید کرد: 
تمام کشتارگاه های کرمان به پیش سردکن مجهز هستند تا از 
انتشار انواع بیماری های مشترک بین انسان و دام در این استان 
جلوگیری  شود و هموطنان مطمئن باشند گوشتی که از طریق 
شبکه رسمی کشــور در اختیارشان قرار می گیرد کاما کنترل 

شده و مشکلی برای مصرف ندارد.

در حالـی رییـس کل بانـک مرکـزی از عدم 
بازگشـت ۲7 میلیـارد دلار ارز حاصـل از 
صـادرات غیر نفتـی خبرمی دهد کـه رئیس 
اتـاق کرمان مدعی اسـت کـه رقـم ارزی که 
بـه کشـور برنگشـته فاصلـه فاحشـی بـا ۲7 
میلیـارد دلار دارد.رییس کل بانـک مرکزی 
در تابسـتان امسـال از عـدم بازگشـت ۲7 
میلیـارد دلار ارز حاصـل از صـادرات غیـر 
نفتـی خبر داد. بـه گفتـه عبدالناصـر همتی 
در  دوسـال گذشـته  رقـم کل صـادرات 
غیـر نفتـی 7۲ میلیـارد دلار بـوده اسـت. 
بـه عبـارت دیگر در طـی ایـن دو سـال تنها  
۴5میلیـارد دلار ارز حاصـل از صـادرات غیر 
نفتی  به کشـور بازگشته اسـت.اخیرا رییس 
سـازمان توسـعه تجارت ایـران اعـام کرده 
اسـت کـه از  حـدود ۲0 هـزار تاجـر تنهـا 5 
هـزار تاجـر 1 تـا 99 درصـد تعهـدات ارزی 
خـود را ایفـا کـرده انـد .بـه گفتـه حمیـد 
زادبـوم 15 هـزار و 9 صادرکننـده  بـرای 
تعهـدات ارزی خـود هیـچ اقدامـی نکـرده 
اند. ایـن تعـداد شـامل ۲ هـزار و 385 واحد 
ر و 6۲۴ واحـد غیـر  تولیـدی و 1۲ هـزا

تولیـدی اسـت.
آمار تجار متخلف محرمانه است

ایـن کـه چـه تعـداد از ایـن 15 هـزار نفـر 
تجـار، کرمانـی هسـتند مشـخص نیسـت. 
محمدرضـا قـوام، رئیـس اداره بازرگانـی 
خارجـی سـازمان صمـت اسـتان کرمـان 
معتقـد اسـت کـه ایـن آمـار محرمانه اسـت 
و امـکان رسـانه ای کـردن  آن وجـود ندارد 
. ایـن جملـه از سـمت علـی احمـدی، مدیر 
بخـش بازرگانی اتـاق کرمـان نیز تکـرار می 
شـود.با این حال شـاید بتوان از طریـق آمار 
و درصـد کارت هـای تعلیـق شـده تـا حدی 
متوجـه چنـد و چـون کار شـد و وضعیـت 
کارت های تعلیق شـده در بخش کشـاورزی 
را مـورد پایـش قرارداد.حـال آنکـه غالـب 
صـادرات محصـولات کشـاورزی کشـور در 
بخـش خرمـا و پسـته اسـت و کرمان سـهم 
بزرگـی در ایـن بخش را بـه خـود اختصاص 
داده اسـت.با توجـه بـه ضـرب الاجـل بانک 
مرکـزی کارت هـای بازرگانـی تجـاری کـه 
هیچ تعهد ارزی نداشـتند در تیر مـاه تعلیق 

شـد. پـس از آن نیـز در نیمـه های شـهریور 
مـاه کارت هـای بازرگانـی تجاری کـه کمتر 
از 30 درصـد از  ارز حاصـل از صـادرات را به 
چرخـه اقتصـادی کشـور بازگردانـده بودند، 

تعلیـق شـد.
نیمی از تجار با سابقه خرما دچار 

مشکل شدند
آن طـور کـه رئیـس انجمـن ملـی خرمـای 
ایـران  بـه کرمـان نـو مـی گویـد قریـب بـه 
نیمـی از تجـار بـا سـابقه در تعلیـق کارت 
هـای بازرگانـی و یا تمدیـد مجـدد آن دچار 
مشـکل شـدند.با این حال دبیـر انجمن ملی 
پسـته ایران معتقد اسـت که درصـد کمی از 
تجار با تعلیـق کارت هـای بازرگانـی مواجه 
شـده انـد. حسـین رضایـی اختـاف نظـر  
روی نـرخ های پایـه گمرکی را عامـل تعلیق 
کارت هـای بازرگانـی برخـی از تجـار مـی 
دانـد. رضایـی  بـه کرمـان نو مـی گویـد: در 
حالی بانـک مرکـزی انتظار بازگشـت 7دلار 
به ازای هـر کیلو صـادرات پسـته را دارد که 
پسـته با نـرخ کمتـر از 5 دلار فروخته شـده 
اسـت. او البتـه اضافـه مـی کنـد کـه اتـاق 
بازرگانـی در حـال پیگیری این موارد اسـت 
و بـه زودی ایـن مسـئله برطـرف می شـود.

تلقی بانک مرکز ی است که ارز 
برنگشته است

رئیـس اتـاق بازرگانـی کرمـان ضمـن ابـراز 
بـی اطاعـی از  تعـداد بازرگانـان متخلـف 
بـه کرمـان نـو مـی گوید:ایـن تلقـی بانـک 
مرکزی اسـت که ارز برنگشـته اسـت.مهدی 
طبیـب زاده مدعـی اسـت کـه رقـم ارزی 
کـه بـه کشـور برنگشـته فاصلـه فاحشـی 
بـا ۲7 میلیـارد دلار دارد.طبیـب زاده البتـه 
اضافـه مـی کنـد کـه  آمـار دقیقـی در ایـن 
رابطه در دسـترس  نیسـت. او مـی گوید : ما 

آخرین رفع تعهدهـا را نداریم و ایـن آمار در 
اختیار ما گذاشـته نشـده اسـت.این مسـئله 
را محسـن رشـید فرخی، رئیس انجمن ملی 

خرمـای ایـران نیـز تاییـد مـی کند. 
سهم شرکت های خصولتی در 

بازگشت ارز چقدر است؟
رشـید فرخـی میگویـد: بایـد به طـور دقیق 
گفتـه شـود کـه از ایـن ۲7 میلیـارد دلار 
چقـدر مربـوط بـه شـرکت هـای خصولتـی  

و چقـدر شـرکت هـای خصوصـی اسـت.
رئیس اتـاق بازرگانی اسـتان کرمـان معتقد 
اسـت کـه عمـده عـدم برگشـت هـای ارز 
در حـوزه وزارت نفـت، وزارت صنعـت و 
معدن و شـرکت هـای  دولتی اسـت و بخش 
خصوصی سـهم چندانـی از این مبلـغ ندارد.

بـه گفتـه رئیـس اتـاق بازرگانی کرمـان کل 
صـادرات بخـش خصوصـی ۴ تـا 6 میلیـارد 
دلار اسـت کـه از ایـن بیـن 3 تـا ۴ میلیـارد 

دلار مربـوط بـه بخـش کشـاورزی اسـت.

بانک مرکزی خلف وعده کرد
رئیـس اتـاق بازرگانـی اسـتان کرمـان مـی 
گوید:طبـق توافـق هـا هـر کسـی کـه تـا 
قبـل از 16 مـرداد 97 بـه صـورت ریالـی 
مبلـغ را پرداخـت میکـرد بایسـتی  از او رفع 
تعهـد می شـد، ولی خلـف وعـده ای صورت 
گرفت.طبیـب زاده معتقد اسـت کـه  امکان 
عـدم رفـع تعهـد ارزی بـرای صادرکنندگان 
واقعـی وجـود نـدارد. او مـی گویـد تجـار  
واقعـی مجبورنـد بـرای خریـد محصـول از 
کشـاورز و سـایر هزینه ها، دلار را به کشـور 
برگشـت داده و به ریال تبدیـل کنند.طبیب 
زاده اضافـه مـی کند:عـده ای از افـرادی که 
هم اکنـون کارتشـان تعلیق شـده اسـت، از 
روش هایـی ارز را وارد کشـور کردنـد  کـه 

مـورد قبـول بانـک مرکـزی نیسـت.
برخوردهای قهری، بازار ارز

 را ملتهب تر می کند
رئیـس اتـاق بازرگانـی کرمـان اذعـان دارد 
که ایـن سـخت گیـری هـای بانـک مرکزی 
در نهایـت تاثیـر معکـوس داشـته و حتـی 
منجر به رشـد دلار هـم خواهد شـد. طبیب 
زاده در ایـن رابطـه مـی گویـد: با این شـیوه 
صادرکننـدگان بـه نـام و خـو ش نـام تحت 
فشـار و پیگیـری هـای قضایـی مجبـور بـه 
خرید ارز و تحویل آن خواهند بـود.او معتقد 
اسـت که با ایـن برخوردهای قهری بـازار ارز 

ملتهـب تـر از گذشـته خواهد شـد.

معاون وزیر آموزش و پرورش گفت: قرار است 
تمام کاس های کانکسی با جمعیت آموزشی 
بالای ۲0 نفر در شرق استان کرمان که بیشتر 
در مناطق شهری واقع شده اند را جمع آوری 
کنیم و به جای آن مدارس مستحکم بسازیم.

مهرالله رخشــانی مهر در آییــن آغاز عملیات 
اجرایی ۲ مدرســه خیر ســاز در شهرســتان 
بم افزود: مجموعــه خیرین از بــازوان اصلی 
وزارت آموزش پرورش هســتند و امســال در 
استان کرمان 1۲0هزار کاس درس با حضور 
خیرین ساخته خواهد شــد.وی اظهار داشت: 
دولت سعی کرده ســهم خود را در پروژه های 
مشارکتی به موقع تزریق کند که در سال 98 
اعتبار خوبی برای مشارکت در نظر گرفته شده 
و  بیش از یکهزار و 500 میلیارد تومان آورده 
خیرین بوده که دولت نیز 870 میلیارد تومان 
اعتبار اختصاص داده است.دکتر رخشانی مهر 
تاکید کرد: در سال 1399 حدود ۲ هزار و 350 
میلیارد تومان برای مشــارکت خیرین تامین 
اعتبار شــده که سهم اســتان کرمان تاکنون 
۴0 میلیارد تومان است.وی تصریح کرد: هیچ 
پروژه خیر سازی در دولت نیمه تمام نمانده و از 
310پروژه نیمه تمام استان کرمان ۲90 پروژه 
فعالند و ۲0 پروژه باقی مانده نیز اعتبار آنها از 
محل اعتبارات استانی بوده است.رخشانی مهر 
ادامه داد: تفاهم نامه ای بین سازمان نوسازی 

کشور و اتاق بازرگانی اســتان کرمان مبنی بر 
ساخت 1۲0 پروژه مشــارکتی آموزشی بالغ 
بــر 700 کاس درس منعقد گردید  که اولین 
پروژه از محل این تفاهم نامه در شهرستان بم با 
اعتباری بالغ بر 5 میلیارد تومان بوده است.وی 
تاکید کرد: در سال 1399 حدود ۲ هزار و 350 
میلیارد تومان برای مشــارکت خیرین تامین 
اعتبار شده که سهم استان کرمان تاکنون ۴0 
میلیارد تومان است.وی ادامه داد: ۲ موضوع در 
استان کرمان هدف گذاری شــده ،اول اینکه 
تا پایان ســال تحصیلی جاری ســرانه فضای 
آموزشی اســتان کرمان را که حدود ۴.9 دهم 
است را به میانگین ســرانه فضاهای آموزشی 
کشور یعنی 5.۲دهم مترمربع برسانیم .معاون 
وزیر آموزش و پرورش خاطر نشان شد:حضور 
خیرین در اســتان کرمان نسبت به سال های 
قبل ســرآمد شــده و امیدوارم در سال جدید 
اســتان کرمان رتبه خوبــی در جذب خیرین 

بدست بیاورد.
اتاق بازرگانی کرمان احساس 

مسئولیت اجتماعی دارد
در ادامه رئیس اتاق بازرگانی اســتان کرمان 
بیــان کــرد: در اتــاق بازرگانی با احســاس 
مســئولیت اجتماعــی و با مذاکــرات با اداره 
کل نوســازی مدارس متوجه شدیم که استان 

کرمان به لحاظ سرانه آموزشــی در وضعیت 
نامطلوبی به ســر می برد و از متوسط کشوری 
نیز کمتر است و با توجه به اینکه استان کرمان 
یک استان ثروتمند و فرهیخته است طی انعقاد 
تفاهم نامه با ســازمان نوسازی مدارس کشور 
توانســتیم کلنگ1۲0واحد مدرسه 6 کاسه 
را در استان به زمین بزنیم.سید مهدی طبیب 
زاده اظهارداشت:اتاق بازرگانی کرمان هر زمان 
احساس کرده به آن نیاز است ورود کرده بطور 
مثال بافاصله بعد از زلزله کرمانشاه در ثاث 

باباجانی وبعد از ســیل کُنارک و چابهار اولین 
مدرسه ای که در این مناطق افتتاح شد مدارس 
اتاق بازرگانی کرمان بود.وی تصریح کرد:اتاق 
بازرگانی در راستای مسوولیت اجتماعی و بنا 
به دیدگاه خیرانه دست به کارهای بزرگی زده 
اســت و با همکاری اموزش و پرورش احداث 
۲0 واحد مدرسه را متقبل شــده که تا کنون 
16 واحــد در حال تحویل اســت.لازم به ذکر 
است دکتر رخشــانی مهر معاون وزیر آموزش 
و پرورش و رییس ســازمان نوسازی،توسعه و 
تجهیز مدارس کشــور جهت بازدید از پروژه 
های در حال ســاخت و کلنگ زنی چند پروژه 
جدید آموزشــی به شهرســتان های شرقی 
استان کرمان ســفر کرده اســت. کلنگ یک 
مجتمع آموزشی و پرورشی ۲۴ کاسه در بم و 
یک دبستان 6کاسه در روستای اسفیکان به 

زمین زده شد

ابهام  در  رقم بازگشت صادرات غیر نفتی 

چقدر از رقم صادرات استان بر می گردد؟

مدارس کانکسی شرق کرمان 
جمع آوری می شود

گزارش
 مرضیه قاضی زاده

نوشابه ابتلا به دیابت را 2۵ درصد 
افزایش می دهد

نوشابه های گازدار خطر ابتا به دیابت نوع ۲ را ۲5 درصد افزایش 
و در عین حال به دلیل کالری بالا، اشــتهای افراد را برای مصرف 
مواد غذایی مفید مانند ســبزیجات، پروتئین ها، لبنیات و سایر 
مواد غذایی با ارزش کاهش می دهد.متخصص بیماریهای داخلی 
روز چهارشنبه در گفت وگو با خبرنگار حوزه سامت ایرنا افزود: 
بر اساس آمارهای موجود، مصرف سرانه نوشابه در ایران بیش از 
33 لیتر است در حالیکه مصرف این نوشابه ها در کشور های دیگر 
به میزان 11 تا 1۲ لیتر در سال است و به عبارت دیگر هر ایرانی 
سالانه سه تا چهار برابر استانداردهای جهانی نوشابه استفاده می 
کند.مهدی محب زاده یکی از مشــکات تغذیه ای در کشــور را 
مصرف بیش از حد مجاز و بالا تر از استاندارد جهانی نوشابه های 
گازدار دانست و اظهار داشت: نوشابه ماده ای بسیار اسیدی است، 
بدن ما بطور طبیعی کمی حالت قلیایــی دارد و مصرف ماده ای 
که اسیدی باشد اثرات سوئی بر ســامت بدن دارد و تعادل بدن 
را بر هم می زند.وی ادامه داد: اثر اســید فسفریک دفع کلسیم از 
استخوان هاست که احتمال بروز پوکی استخوان را افزایش می 
دهد و احتمال رسوب کلسیم اضافی در کلیه ها وجود دارد و در 
طولانی مدت منجر به ســنگ کلیه می شود، از سوی دیگر برای 
جذب کلسیم موجود در غذاها از طریق دستگاه گوارش نیز نیاز به 
برقراری نوعی تعادل میان میزان کلسیم و فسفر است. وقتی این 
تعادل براثر نوشیدن نوشابه گازدار حاوی اسیدفسفریک به هم می 
خورد جذب کلسیم از دستگاه گوارش نیز دچار اختال می شود 
بنابراین بدن از یک سو از کلسیم ذخیره شده در استخوان استفاده 
می کند و از سوی دیگر به راحتی نمی تواند کلسیم جذب کند و 
در نتیجه دچار نوعی فقر کلسیم و کاهش تراکم استخوانی و در 
نتیجه باعث پوکی بافت استخوان می شود.این پزشک اضافه کرد: 
خاصیت اسیدی نوشابه های گازدار سبب فرسایش مینای دندان 
ها شده و میزان قند بالای این نوشیدنی ها، پوسیدگی دندان ها 
را تسریع می کنند.اگر فردی روزانه فقط یک لیوان نوشابه بدون 
کاستن از میزان مصرف سایر مواد غذایی بنوشد هر ماه نیم کیلو 

گرم به وزن وی اضافه خواهد شد.

رئیس شبکه بیماری های ویروسی ایران گفت 
این که برخی ها افزایش ابتا، بستری و مرگ ومیر 
ناشی از کرونا را به بیماری زایی بیشتر این ویروس 
نسبت می دهند از نظر علمی صحت ندارد و این رفتارهای 
نامناسب مردم بوده که عامل افزایش موارد ابتا شده است. او گفت 
که معمولا ویروس بعد از مصرف دارو و واکسن، نقشه ی ژنتیکی 
خود را عوض می کند که الان هیچ کدام از آن ها تولید نشده و در 
اختیار مردم قرار نگرفته است.به گزارش ایرنا سراسری، سیدمحمد 
جزایری اظهار کرد: »تاکنون تعدادی جهش جزیی در ویروس 
کرونا به وجود آمده که از سراسر دنیا گزارش شده اما این موضوع 
به بیماری زایی بیشتر کرونا ارتباطی ندارد و تاکنون این موضوع 
اثبات نشده است«.وی گفت: »شیوع بیشتر کرونا در روزهای اخیر 
را نباید گردن ویروس کرونا انداخت بلکه رفتارهای مردم سبب 
ایجاد شرایط امروز شده است. معمولا ویروس بعد از مصرف دارو و 
واکسن، نقشه ی ژنتیکی خود را عوض می کند که الان هیچ کدام 
از آن ها تولید نشده و در اختیار مردم قرار نگرفته است«.جزایری 
ادامه داد: »در آینده ممکن است جهش هایی در ویروس کرونا پیدا 
شود و آن را به سمت کشتار بیشتر ببرد اما الان این موضوع هنوز 
اتفاق نیفتاده است. کرونا جزو ویروس های گروه RNA دار است 
که به رغم تمایل فراوان این گروه به ایجاد جهش در ساختمان خود، 
در برابر فشارهای سیستم ایمنی، دارو و واکسن، هنوز شواهدی 
مبنی بر استفاده از این توان بالقوه خود در دنیا به دست نیامده 
است«.وی توضیح داد: »ویروس HIV  عامل بیماری ایدز با وجود 
این که در راس این گروه از ویروس ها است، چنین رفتاری را از خود 
بروز نداده است. در حالی که ویروس کرونا از نظر نحوه ی انتقال 
به هیچ وجه با HIV  قابل مقایسه نیست. بنابراین توصیه می شود 
به جای انداختن تقصیر به گردن جهش های ویروس کرونا، عموم 
مردم روش های کنترل عفونت مانند عدم تردد غیرضروری و 

فاصله گذاری اجتماعی را رعایت کنند«.
جوانان بیشتر در معرض بیماری قرار دارند

عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی تهران ادامه داد: »گزارش 
مبسوطی که حدود پنج روز قبل در آمریکا منتشر شده است، نشان 
می دهد در ماه های اگوست و سپتامبر )مرداد و شهریور( به دلیل 
باز شدن مراکز آموزشی مانند دانشگاه ها، افراد در سنین بین 18 تا 
۲۲ سالگی بیشتر به بیماری کرونا مبتا شده اند. میزان این ابتا در 
این گروه سنی 55 درصد نسبت به ماه های قبل بیشتر گزارش شده 
است«.جزایری ادامه داد: »این گزارش که از سوی محققان آمریکایی 
تهیه و منتشر شده است، نشان می دهد افزایشی که در سیر ابتا به 
بیماری کرونا صورت می گیرد ارتباط مستقیم با رفتار مردم دارد«.وی 
افزود: »برخی از جوانان بر این باور هستند که به دلیل تقویت سیستم 
ایمنی بدنشان به بیماری مبتا نمی شوند که باور غلطی است و این 

ویروس همه ی افراد را در معرض ابتا قرار می دهد«.
مردم به دستورات بهداشتی بی توجه هستند

رئیس شبکه بیماری های ویروسی ایران اظهار کرد: »مردم ما 
به دستورات بهداشتی بی توجه هستند و حتی در اوج تابستان و 
تعطیلی تمام مراکز آموزشی، در مرداد ماه هم موارد زیادی از ابتا 
به بیماری کرونا را مشاهده کردیم«.جزایری گفت: »در حالی که 
تمام گزارشات علمی نشان می دهند هوای خشک و گرم سبب 
کاهش انتقال ویروس می شود اما این امر ثابت شده علمی در ایران 
و خصوصا تهران نقض شده و شاهد انتقال بیشتر بیماری در این ایام 
بودیم«.وی در مورد این که چرا این روند حداقل در شهر تهران رخ 
نداده است، توضیح داد: »ترددهای بی مورد و غیرضرور، مسافرت ها 
و... سبب افزایش موارد انتقال بین مردم و بی اثر شدن اثرات گرما 
و خشکی بر چرخه ی انتقال ویروس شده است«.رئیس شبکه 
بیماری های ویروسی ایران افزود: »کاهش مبتایان، بستری ها 
و در نتیجه مرگ ومیر ناشی از بیماری با برنامه ریزی مناسب 
مسئولان و بهینه شدن رفتار اجتماعی مردم محقق می شود«.

جزایری ادامه داد: »اگر مردم به رفتارهای غیراصولی خود اصرار 
داشته و تغییر رفتار جدی ندهند و مسئولان هم برنامه ریزی 
مناسب نداشته باشند، از این به بعد هم شاهد این دست اتفاقات 

ناخوشایند در کشور خواهیم بود«.

طبق گزارش دانشگاه علوم پزشکی کرمان در ۲۴ ساعت 
گذشته 65 بیمار جدید مبتا به کرونا در بیمارستان های 
استان بستری شدند.بر این اساس تعداد کل موارد بستری 
دارای تست مثبت کرونا در استان به 73۴7 نفر رسید.هم 
اکنون 3۴0 نفر به دلیل ابتای قطعی به کرونا در بیمارستان 
های استان بستری اند.از 65 مورد جدید بستری 33 نفر در 
حوزه دانشگاه علوم پزشکی کرمان ، ۴ نفر حوزه علوم پزشکی 
رفسنجان، 5 نفر حوزه علوم پزشکی جیرفت و 18 نفر حوزه 
علوم پزشکی سیرجان،5 نفر حوزه علوم پزشکی بم حضور 
دارند.طبق این گزارش در ۲۴ ساعت گذشته ۴ نفر به دلیل 
ابتا به کووید19 در استان کرمان جان خود را از دست داده 
اند.از این ۴ مورد 3 نفر مربوط به دانشگاه علوم پزشکی کرمان 
بوده اند. 1فوتی هم مربوط به حوزه دانشکده علوم پزشکی 
رفسنجان بوده است.مجموع جانباختگان ابتای قطعی به 

کووید19 در استان به 906 نفر رسیده است.

رئیس شبکه بیماری های ویروسی ایران:

کرونا بیماری زا تر نشده، رفتار 
مردم تغییر کرده است

شمار قربانیان کرونا در استان 
 از مرز 900 نفر هم گذشت

خبر

خبر

در حالی رییس کل بانک مرکزی از عدم بازگشت 2۷ میلیارد دلار ارز حاصل از صادرات غیر نفتی 
خبرمی دهد که رئیس اتاق کرمان مدعی است که رقم ارزی که به کشور برنگشته فاصله فاحشی 
با 2۷ میلیارد دلار دارد.رییس کل بانک مرکزی در تابستان امسال از عدم بازگشت 2۷ میلیارد 
دلار ارز حاصل از صادرات غیر نفتی خبر داد. به گفته عبدالناصر همتی در  دوسال گذشته  رقم کل 
صادرات غیر نفتی ۷2 میلیارد دلار بوده است. به عبارت دیگر در طی این دو سال تنها  ۴۵میلیارد 
دلار ارز حاصل از صادرات غیر نفتی  به کشور بازگشته است.اخیرا رییس سازمان توسعه تجارت 
ایران اعلام کرده اســت که از  حدود 20 هزار تاجر تنها ۵ هزار تاجر 1 تا 99 درصد تعهدات ارزی 

خود را ایفا کرده اند .

هر
س: م

عک
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شنبه  19 مهر 1399 کاغذ جنوب

مدیر عامل جمعیت هال احمر استان کرمان از نجات زن 60 ساله 
چوپان از کوه نیمه در منطقه باغ علی شیر جیرفت خبر داد.رضا 
فاح مدیر عامل جمعیت هال احمر استان کرمان در گفت و گو با 
خبرنگار گروه استان های باشگاه خبرنگاران جوان از کرمان، گفت: 
دیروز ظهر زن چوپان 60 ساله ای از کوه نیمه در منطقه باغ علی 
شیر جیرفت به پایین کوه پرت شد.او با اشاره به اینکه این اتفاق 

ساعت 1۲ ظهر روی داد، افزود: بافاصله پس از اطاع، تیم امداد و نجات کوهستان جیرفت به 
منطفه حادثه اعزام و از آنجایی که از پایــگاه امداد و نجات تا منطقه حادثه 50 کیلومتر فاصله 
بوده است، بچه های امداد پس از 3 ساعت کوهپیمایی توانستند به آن محل برسند.فاح با بیان 
اینکه این امداد و نجات 6 ســاعت به طول انجامید، تصریح کرد: تیم امداد و نجات کوهستان 
جیرفت پس از رسیدن به محل و انجام اقدامات کمک های اولیه، پس از 6 ساعت عملیات را به 
پایان رساندند.او گفت: مصدوم که از ناحیه گردن و پا آسیب دیده بود، پس از رسیدن به پایین 

کوه، به اورژانس منطقه تحویل شد.

نجات زن چوپان از ارتفاعات جیرفت

مدیر امورباغبانی سازمان جهاد کشاورزی جنوب کرمان گفت: پیش بینی می شود از ۲هزارهکتار باغات 
زیتون بیش از 370 تنُ محصول برداشت شود."منصور شریف"  از ۲100 هکتار سطح زیر کشت باغات 
زیتون در جنوب کرمان خبرداد و افزود: از این میزان سطح زیر کشت زیتون حدود ۴10 هکتار نابارور 
و 1710 هکتار بارور هستند.شریف با بیان این مطلب که برداشت زیتون از اوایل شهریورماه به صورت 
کنسروی آغاز و تا اواخر آذر ماه با برداشت زیتون روغنی به پایان می رسد، اظهار کرد: از هر هکتار باغ 
زیتون بارور به طور متوسط ۲۲00 کیلوگرم محصول برداشت می شود.مدیر امور باغبانی سازمان جهاد 
کشاورزی جنوب کرمان از کاهش 80 درصدی میزان برداشت زیتون نسبت به سال قبل خبرداد و گفت: 
با توجه به اینکه زیتون درختی سال آور است پیش بینی می شود امسال نسبت به سال گذشته میزان 
تولید محصول 80 درصد کاهش داشته باشد.شریف میزان برداشت زیتون را 370 تنُ اعام کرد و افزود: 
از 1710 هکتار باغات بارور حدود 370 تن محصول برداشت می شود که از این مقدار حدود 150 تنُ 
جهت تهیه کنسرو به واحدهای فرآوری در شهرستان جیرفت و خارج از استان منتقل می شود.وی با 
این توضیح که از حدود ۲۲0 تن زیتون، 39 تنُ روغن تولید می شود گفت: در مرحله رسیدگی کامل 

)سیاه شدن میوه( ۲۲0 تنُ زیتون به منظور استحصال روغن برداشت خواهد شد.

پیش بینی برداشت 3۷0 تنُ زیتون در جنوب 
استان کرمان

فرمانده انتظامی استان کرمان از برخورد مقتدرانه پلیس با اراذل و اوباش و دستگیری 5 شرور مسلح 
طی ۲۴ ساعت گذشته در شهرستان رودبار جنوب خبر داد.سردار عبدالرضا ناظری گفت: با رصد و 
اشراف اطاعاتی پلیس شهرستان رودبار جنوب در خصوص دستگیری عامان ناامنی و ایجاد رعب 
و وحشت در بین شهروندان، تردد و تحرکات 5 نفر از افراد شرور مسلح این منطقه در سطح حوزه 
استحفاظی این شهرستان رصد و مخفیگاه آنان شناسایی شد.او افزود: طی ۲۴ ساعت گذشته با 
تشکیل چند تیم از ماموران پلیس رودبار جنوب، عملیات دستگیری و برخورد قاطع با این افراد، 
برنامه ریزی و به مرحله اجرا درآمد.فرمانده انتظامی استان کرمان بیان کرد: ماموران با انجام عملیات 
غافلگیرانه و ورود به مخفیگاه آنان، این 5 شرور را دستگیر و در بازرسی از محل اختفای آنان مقادیری 
ساح و مهمات ممنوعه را کشف کردند.او تصریح کرد: این افراد شرور، سوابقی از جمله سرقت مسلحانه 
احشام و خودرو، گروگانگیری، اخال در نظم و امنیت عمومی، تیراندازی ایذایی و قدرت نمایی با 
ساح در فضای مجازی و حقیقی را در کارنامه خود دارند.سردار ناظری با اشاره به اینکه در بررسی های 
انجام شده، ۲ نفر از این افراد شرور سابقه قتل را نیز در پرونده خود دارند، گفت: اجازه نخواهیم داد 
چنین افرادی امنیت و آرامش عمومی را خدشه دار کنند و پلیس قاطعانه با آنان برخورد خواهد کرد.

دستگیری ۵ شرور مسلح در رودبار جنوب

خبرخبر

مجتبــی محمودی معــاون حمل و نقل 
اداره کل راهــداری و حمــل و نقل جاده 
ای جنوب کرمان گفت: از ابتدای امسال 
تاکنون در جنوب استان کرمان 1۲0مورد 
تخلف اضافه تناژ و جریمه ثبت شده است.

به گزارش خبرنگار خبرگزاری شبستان 
از کرمان جنــوب، »مجتبی محمودی« 
گفت: از ابتدای امسال تاکنون در جنوب 
استان کرمان 1۲0مورد تخلف اضافه تناژ 
و جریمه ثبت شــده است.معاون حمل و 
نقل اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده 
ای جنوب کرمان با بیــان این مطلب که 
حمل اضافه بار موجب آســیب جدی به 
راه ها و ابنیه می شــود، افزود: اضافه تناژ 
به وسیله نقلیه هم آســیب می زند پس 
رانندگان باید با این هزینه های سنگین 
اقتصادی خودروهای سنگین به آن توجه 
داشته باشند.وی بیان کرد: حمل بار بیش 
از ظرفیت مجاز وســیله نقلیه، شبکه راه 
های کشور را که با صرف هزینه های زیاد 
ساخته شده اند، دچار فرسودگی کرده و 
هزینه ســنگینی را بر کشور تحمیل می 
کند.محمودی ابراز کرد: به همین منظور 
اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای 
جنوب اســتان کرمان با همکاری پلیس 
راه جنوب اســتان نســبت به شناسایی 
تخلف اضافه تناژ و کنتــرل مبادی جاده 
ای و حمل نقل اقدام جدی کرده است که 
نتیجه این نظارت و کنترل ها ثبت 1۲0 
تخلف با ۲50تن اضافه تناژ بوده است.وی 
در خاتمه با اشاره به این که اعمال قانون 
برای رانندگان و شرکت های حمل و نقل 
متخلف به صورت جدی در دســتور کار 
پلیس راه و این اداره کل قرار دارد، تاکید 
کرد: کارشناسان اداره ایمنی و ترافیک این 
اداره کل و در شهرستان ها نیز اداره های 
راهداری و حمل و نقل جاده ای ضمن فعال 
کردن گشت های نامحسوس با باسکول 
های سیار محور کش در اختیار و کنترل 
سیار اضافه تناژ در محورهای ارتباطی در 
صدد هســتیم زمینه این تخلف را تا حد 

زیادی کاهش دهیم.

کارخانه های تولید 
لوله آبیاری جیرفت 

آماده بهره برداری
مسلم مروجی فرد رئیس سازمان صمت 
جنوب کرمان گفت: کارخانه های تولید 
نوار و لوله های آبیاری پلــی اتیلن در 
جیرفت آماده بهره برداری است و این 
کارخانه ها در راســتای توسعه صنایع 
کشاورزی، ایجاد اشتغال صنعتی و تولید 
لوازم مورد نیاز کشــاورزی در منطقه 
به بهره برداری می رســند.به گزارش 
خبرنگار خبرگزاری شبستان از کرمان 
جنوب، رئیس ســازمان صمت جنوب 
کرمان امروز 16 مهر از روند تکمیل ۲ 
کارخانه تولید نوار و لولــه آبیاری پلی 
اتیلن در جیرفت بازدید کرد.»مســلم 
مروجی فــرد« در ایــن بازدید، گفت: 
کارخانه هــای تولید نــوار و لوله های 
آبیاری پلی اتیلن در جیرفت آماده بهره 
برداری است و این کارخانه ها در راستای 
توسعه صنایع کشاورزی، ایجاد اشتغال 
صنعتی، تولید لوازم مورد نیاز کشاورزی 
برای دستیابی آسان کشاورزان منطقه 
به این لوازم، با ســرمایه گذاری بخش 
خصوصی توسط ۲ سرمایه گذار جوان، 
در شهرک صنعتی شماره ۲ جیرفت در 
حال راه اندازی هستند.رئیس سازمان 
صمت جنوب کرمان افــزود: کارخانه 
تولید نوار آبیاری قطره ای تولید کننده 
این محصول در جنوب کرمان اســت، 
این کارخانه با ظرفیت تولید ســالیانه 
۲00 تن توسط یکی از سرمایه گذاران 
بومی منطقه و تحت نام شرکت امیران 
صنعت فعالیت می کند.وی خاطرنشان 
کرد: ســرمایه گذاری انجام شده برای 
راه اندازی این کارخانه صنعتی بالغ بر 
30 میلیارد ریال بوده و سرمایه گذار از 
تسهیات دولتی به مبلغ 950 میلیون 
ریال نیز برای راه اندازی کارخانه تولید 
نوار آبیاری قطره ای استفاده کرده است. 
مروجی فرد تصریح کــرد: این کارخانه 
هــم اکنون بــرای 10 نفر بــه صورت 
مستقیم اشتغالزایی کرده است.رئیس 
سازمان صمت جنوب کرمان در بازدید 
از کارخانه لوله آبیاری پلی اتیلن، بیان 
کرد: این کارخانه نیز بــه عنوان اولین 
واحد تولید کننده لوله تک جداره آب 
با قطر کمتر از ۲50 میلــی متر از پلی 
اتیلن در جنوب کرمان است که ظرفیت 
تولید ۲ هزار و 900 تن لوله را در سال 
دارد.وی تاکید کرد: ســرمایه گذاری 
انجام شده در این کارخانه 80 میلیارد 

ریال است .

سرپرست معاونت اقتصادی استانداری 
کرمان گفت: تسهیات اختصاص داده 
شده اشتغال روستایی به استان مقداری 
نیست که در اشتغال استان تحول ایجاد 
ز  ا به گزارش خبرگزاری تسنیم  کند.
کرمان، حسین مهرابی در گروه کاری 
اشتغال و کارآفرینی استان کرمان با 
ینکه اشتغال بحث جدی استان  بیان ا
است و تمام مدیران باید هم و غم خود 
را برای اشتغالزایی در استان بگذارند 
اظهار داشت: اشتغال خرد یک ظرفیت 
بزرگ بوده و مزیت های نسبی زیادی 
دارد که باید بیشتر مورد توجه قرار گیرد.

وی با بیان اینکه سهم استان کرمان از 
تسهیات اشتغال روستایی باید معلوم 
شده و از هر طریقی که امکان دارد باید 
این سهمیه افزایش پیدا کند افزود: عدد 
اختصاص داده شده در حوزه تسهیات 
که  نیست  مقداری  روستایی  اشتغال 
بتواند در اشتغال استان تحول ایجاد کند.

سرپرست جدید معاونت اموراقتصادی 
استانداری کرمان با اشاره به اینکه زمان 
زیادی برای جذب تسهیات اشتغال 
روستایی نمانده و مصوبات جلسه باید 
تمام  ا گفت:  شود  اجرایی  بافاصله 
پروژه های نیمه تمام اولویت استان است 
و با بهره برداری از این پروژه ها اشتغالزایی 
نیز انجام می شود.وی با تأکید بر اینکه 
هر چه زودتر سهمیه استان کرمان در 
پرداخت تسهیات باید جذب شود تا 
فرصت چانه زنی وجود دارد ادامه داد: 

بانک های استان حق نگهداری پول در 
حساب ها و عدم پرداخت تسهیات را 
ندارند.مهرابی با بیان اینکه این شائبه 
وجود دارد که بعضی بانک ها از نگهداری 
پول در حساب خود منتفع می شوند گفت: 
باید با پرداخت تسهیات به موقع به این 
شائبه خاتمه داد.وی با اشاره به اینکه در 
شرایط تورمی در کشور هستیم و قیمت ها 
متغیر و روبه افزایش است تصریح کرد: 
اگر تسهیات به موقع پرداخت نشود 
ند طرح اشتغالزایی  کارآفرین نمی توا
خود را به نتیجه برساند و یک آسیب 
معاونت  است.سرپرست جدید  بزرگ 
اموراقتصادی استانداری کرمان افزود: 
در پاسخ استعامات بین دستگاهی باید 
تسریع شود و مردم نباید معطل پاسخ 
استعامات در دستگاه ها باشند.وی با 
بیان اینکه کمیته فنی کارگروه طرح های 
جایگزین برای دریافت تسهیات را داشته 

باشد گفت: چنانچه طرح های قبلی به 
هر دلیلی امکان دریافت تسهیات را 
نداشتند بافاصله باید جایگزین شوند.

رضا اسماعیلی مدیرکل تعاون، کار و 
این  استان کرمان در  اجتماعی  رفاه 
جلسه با بیان اینکه 171 میلیارد تومان 
تسهیات اشتغال روستایی به استان 
کرمان تخصیص داده شده است اظهار 
داشت: این مبلغ تسهیات به چهار بانک 
عامل استان اختصاص داده شده است و 
سهمیه هر بانک برای پرداخت تسهیات 
مشخص شده است.وی با اشاره به اینکه تا 
مبلغ 171 میلیارد تومان تسهیات جذب 
نشود نمی توانیم درخواست مجدد داشته 
باشیم افزود: بانک های استان عنوان 
می کنند که پولی نداریم که تسهیات 
پرداخت کنیم و حدود صد میلیارد تومان 
از اعتبار اختصاص داده شده هنوز جذب 

نشده است.

رئیس مجمع نمایندگان استان گفت: استان 
کرمان در سایه ارتقاء امنیت و به ویژه نتایج 
ارزشمند حاصل از راه اندازی پلیس امنیت 
اقتصادی به بهشت سرمایه گذاری و مکانی 
مطمئن برای فعالان بخش خصوصی تبدیل شده 
است."شهباز حسن پور" در جمع خبرنگاران 
گفت: یکی از نعمت های پروردگار نعمت امنیت 
است و نیروی انتظامی مقتدر کشور و کرمان 
در جای جای استان در خط مقدم مبارزه با 
قاچاقچیان مواد مخدر و دیگر افرادی که مخل 
نظم و امنیت هستند، قرار دارد.نماینده مردم 
سیرجان و بردسیر در مجلس شورای اسامی 
ادامه داد: به لطف خداوند و در سایه زحمات شبانه 
روزی فرماندهی انتظامی استان، معاونان، پلیس 
های تخصصی، فرماندهان انتظامی شهرستان ها 
و سایر کارکنان از امنیت بالایی در سطح استان 
برخوردار هستیم اما مطلبی که لازم دانستم بر 
آن تاکید کنم راه اندازی پلیس امنیت اقتصادی 
در استان است که تاش این رده باعث شده زمینه 
سرمایه گذاری در استان کرمان بیش از قبل فراهم 
و در سایه این امنیت، استان کرمان به بهشت 
سرمایه گذاری برای کارآفرینان تبدیل شود.

رئیس مجمع نمایندگان استان افزود: خوشبختانه 
در کنار فعالیت ها و اقدامات نیروی انتظامی با 
پیگیری های قاطعانه مسئولان قضائی، مدیر 
کل دادگستری، دادستان، اعضای شورای تامین 
استان و سربازان گمنام امام زمان )عج( شاهد 
حضور فعالان بخش خصوصی در جای جای 
استان هستیم و یکی از دلایل ابراز قدردانی بنده 
به واسطه امنیتی است که آرامش این کارآفرینان 
و سرمایه گذاران را رقم زده است.وی بیان کرد: 
مهمتر از این موضوع، مولفه کاهش جرایم است 
وقتی که ما مسائل و اطاعات را بررسی می کنیم 

شاهد کاهش آمار سرقت ها هستیم که نباید 
از کنار این مولفه نیز بدون توجه عبور کنیم.

حسن پور ادامه داد: این نتایج ارزشمند در سایه 
زحمات و تاش های شبانه روزی پلیس و همراهی 
اعضای شورای تامین و همچنین مسئولان و سپاه 
پاسداران انقاب اسامی محقق شده که برادر 
بزرگوارمان سردار"معروفی" فرمانده سپاه ثارالله 
استان در جلسه اخیری که با یکدیگر داشتیم 
قدردان مجموعه نیروی انتظامی بودند و هم در 
رابطه با همکاری بسیج با پلیس اعام آمادگی 
روزافزون کردند که قطعا این همبستگی، وحدت، 
انسجام و هماهنگی باعث خیر و برکت برای مردم 
استان شده و باید از این زحمات شبانه روزی 
قدردانی شود.نماینده مردم سیرجان و بردسیر 
در مجلس شورای اسامی گفت: بنده به نوبه خود 
از تمام مسئولان استان می خواهم برای تجهیز 
نیروی انتظامی به امکانات روز کشور اقدام کنند 
و این حداقل کاری است که مسئولان می توانند 

برای ارتقاء امنیت استان با فرزندان عزیز خود در 
مجموعه شورای تامین و نیروی انتظامی همراهی 
و همکاری بیشتری داشته باشند.حسن پور در 
بخش دیگری از سخنان خود تصریح کرد: اتفاق 
خوب دیگری نیز که اخیرا رخ داده بحث خیرین 
امنیت ساز است که به عنوان نماینده مردم، دست 
فعالان این حوزه در امور بهداشت و درمان و مدرسه 
سازی را می بوسم اما بحث خیرین امنیت ساز 
ابتکار عمل پلیس بوده که امیدواریم این طرح 
نیز در دیار کریمان همانطور که در طول تاریخ 
در امور خیر زیادی پیشگام بوده بتواند در هفته 
ناجا نیز شتاب بیشتری بگیرد.وی اضافه کرد: 
از تمام مجموعه ناجا به ویژه سردار "اشتری" 
فرمانده محترم این مجموعه که در کنار تاش 
شبانه روزی خود هماهنگی و تعامل نزدیکی نیز 
با نمایندگان مجلس در خانه ملت دارند قدردانی 
می کنم و آرزوی صحت و سامتی برای همه این 

عزیزان دارم.

تسهیلات اشتغال روستایی استان برای تبدیل استان کرمان به بهشت سرمایه گذاری
ایجاد تحول کافی نیست

مجید خوبـی زاده مدیر سـتاد هماهنگـی کانون های مسـاجد 
جنـوب کرمـان گفـت: یکـی از برنامـه هـای اباغـی سـتاد 
هماهنگـی کانـون هـای مسـاجد کشـور بـرای اجـرا در ایـام 
اربعیـن حسـینی، طـرح سراسـری محافـل قرآنـی الحسـین 
)ع( سـفینه النجاه اسـت که بـه تبعیـت از آن در سـطح کانون 
های مسـاجد جنوب کرمـان نیز اجـرا می شـود.»مجید خوبی 
زاده« در گفـت و گو با خبرنـگار خبرگزاری شبسـتان از کرمان 
جنـوب، ضمـن تسـلیت فرارسـیدن اربعیـن حسـینی، گفـت: 
یکـی از برنامـه هـای اباغـی سـتاد هماهنگـی کانـون هـای 
مسـاجد کشـور بـرای اجـرا در ایـام اربعیـن حسـینی، طـرح 
سراسـری محافل قرآنی الحسـین )ع( سـفینه النجاه اسـت که 
به تبعیت از آن در سـطح کانون هـای فرهنگی هنری مسـاجد  
جنـوب کرمـان نیـز اجـرا مـی شـود.مدیر سـتاد هماهنگـی 
کانون هـای مسـاجد جنـوب کرمـان افزود: ایـن طـرح یادبود 
سـرداران مقاومـت اسـت و ثواب تـاوت قـرآن کریـم هدیه به 
سـاحت مقدس ابـا عبـدالله الحسـین )ع( و ارواح طیبه شـهدا 
و اسـرای کربـا مـی شـود.وی بیان کـرد: زمـان اجـرای طرح 
سراسـری محافل قرآنی الحسـین )ع( سـفینه النجاه از دهم تا 
بیسـتم ماه صفر اسـت و کانـون هـای فرهنگی هنری مسـاجد 
جنوب کرمـان بایسـتی در اجـرای این طـرح سراسـری نکات 
بهداشـتی و فاصله اجتماعـی را رعایـت کنند.خوبـی زاده ابراز 
کرد: کانـون فرهنگی هنـری امام علـی )ع( شـهر جیرفت یکی 
از مجریـان ایـن طـرح قرآنـی در سـطح جنـوب کرمان اسـت 
و بـه همیـن منظـور ایـن کانـون فرهنگـی هنـری امشـب هم 
زمـان بـا اربعیـن حسـینی محفـل انـس بـا قـرآن کریـم را در 
مسـجد امـام علـی )ع( شـهر جیرفـت برگـزار مـی کند.مدیـر 
سـتاد هماهنگـی کانون هـای مسـاجد جنـوب کرمـان اظهار 
کرد: ایـن محفـل قرآنی بـا همـکاری سـتاد هماهنگـی کانون 
های مسـاجد جنـوب کرمـان و به نیابـت از سـردار دلهـا حاج 
قاسـم سـلیمانی و دیگـر شـهدای مقاومـت و بـا رعایـت کامل 
نکات بهداشـتی و فاصلـه اجتماعـی برگزار می شـود.وی ادامه 
داد: یکـی از برنامه هـای کانون هـای فرهنگی مسـاجد جنوب 
کرمـان در ایـام اربعیـن حسـینی جلب کمـک هـای خیرین و 
مـردم بـرای تهیـه و توزیـع سـبد غذایـی در بیـن خانوارهـای 
نیازمند محله مسـاجد اسـت.خوبی زاده عنوان کرد: از آنجایی 
که امسـال به دلیـل شـیوع کرونا امـکان حضـور در راهپیمایی 
اربعین حسـینی نیسـت بنابراین هم زمـان با اربعین حسـینی 
طرح قرائـت زیـارت اربعیـن در مسـاجد اجـرا می شـود.مدیر 
سـتاد هماهنگی کانون های مسـاجد جنوب کرمـان در خاتمه 
تاکید کـرد: اربعیـن نقطه عطـف عزاداری هـا اسـت و از منظر 
اهل بیـت )ع( اربعیـن از اهمیت ویـژه ای برخوردار اسـت زیرا 
بـا بزرگداشـت ایـن روز یـاد عاشـورا، شـهدا و اسـرای کربـا 

همـواره زنـده نگه داشـته می شـود.

طرح محافل قرآنی در مساجد 
جنوب کرمان اجرا می شود 

ثبت 120 تخلف اضافه 
تناژ، ناوگان حمل و نقل 

عمومی جنوب کرمان
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در جریان اعتراضی که به فعالیت معدن سیلیس منطقه 
کلمرز شهرستان کهنوج شده بود، با گروهی از حافظان 
محیط زیست و دوستداران حیات وحش آشنا شدیم 
که پیش از این سال ها شکارچی بوده و در همان منطقه 
شکار می کردند، اما حالا حامی حیات وحش شده و 
نگران  فعالیت معدن سیلیس این منطقه و آسیبی 
هستند که گونه های خاص حیات وحش این منطقه 
را متضرر می کند.  با سالاری یکی از اعضا این گروه  
دوستدار محیط زیست  که با هزینه های شخصی خود 
از حیات وحش و محیط زیست منطقه محافظت می 
کنند ، به گفتگویی صمیمانه نشستیم تا ماجرای این 
سفر از شکارچی بودن به دوستدار حیات وحش شدن 

را از زبان او بشنویم.
 - چه طور شد که تصمیم گرفتید شکار را کنار 

گذاشته و حافظ  حیات وحش شوید؟
 سال 90 به همراه چند نفر از دوستان که آن ها هم 
شکارچی بودند ، به بندرعباس مسافرت کردم،  در 
بندرعباس یک منطقه به نام گنو است که در آن 
حیوانات زیادی مثل قوچ و میش در اندازه های بسیار 
بزرگ  وجود دارد، دوربین فیلمبرداری داشتیم و از 
حیات وحش آن منطقه، فیلم گرفتیم، همه نوعی  از 
کَل، بز، قوچ و میش در آن منطقه بود که از آنها فیلم 
گرفتیم. بعد که به کهنوج برگشتیم دوباره فیلم ها را 
دیدیم، همان موقع با حسرت گفتم آیا امکان دارد 
حیوانات منطقه ی ما هم این طور شوند، برادر بزرگم،  
گفت: امکان دارد در صورتی که تو برای همیشه  شکار 
را کنار بگذاری، شکار نکن تا حیوانات  فرصت رشد پیدا 
کنند، این حرف او  اولین تلنگری بود که باعث شد، این 
مسیر را شروع کنیم. همان موقع همان جمع کوچکی 

که بودیم به همدیگر قول دادیم که دیگر شکار نکنیم.
- کار حفاظت از جانوران را از کی شروع 

کردید؟
از همان موقع به جای شکار، حفاظت کردن را یاد 
گرفتیم ، از سراسر منطقه ۴5 ماشین جمع کردیم  
تا کمکمان دهند منطقه را حفاظت کنیم. چندین 
نسل من شکارچی بودند و سال ها شکار می کردند، 

در  نتیجه ما اکثر شکارچیان منطقه را می شناختیم 
و البته تا حدودی روی آنها نفوذ داشتیم، از همین 
نفوذ استفاده کردیم  و جلسه های مختلفی برگزار و 
صحبت می کردیم ، ابتدا سعی کردیم که توضیح دهیم 
و قانعشان کنیم که در ایام عید نوروز و اول بهار به خاطر 
اینکه فصل زاد و ولد حیوانات است ، شکار نکنند. با این 
موضوع که موافقت کردند. چند وقتی هم که گذشت 
، گفتیم کا ماده ها را نزنید که بتوانند زاد وولد کنند و 
تعداد گله ها زیاد شود،بعد کم کم راضیشان کردیم که 
کا در منطقه شکار نکنند، برای اینکه قانعشان کنیم 
چندین جلسه در مساجد ، تکیه ها و جاهای مختلف 
گرفتیم تا راضی شوند و شکار نروند.کار خیلی سختی 
بود، اما من یک امتیاز داشتم ، آنها باور نمی کردند، 
بتوانم شکار نکنم به همین خاطر می گفتند اگر تو 
شکار نکنی ما هم نمی کنیم ، بعد که می دیدند روی 
حرفشان می ماندند چون کسی باور نمی کرد، بتوانم 
شکار را کنار بگذارم.این طو منی که از کودکی با تفنگ 
همراه بودم به همراه دوستانم تفنگ  ها را بر زمین 
گذاشتیم و دوربین به دست گرفتیم تا از حیات وحش 
حفاظت کنیم. ابتدا 10 نفری بودیم  که برادر هایم ، 
داماد هایمان و پسر عموها بودند اما اکنون خیلی ها 
کنار ما ایستادند و جمع بزرگی هستیم و از گروه های 

مختلف در جمع ما هستند.
-آیا کارکنان  اداره محیط زیست هم با شما 

همکاری می کردند؟
بزرگترین خوشبختی ما در این بود که مسئولان و 
بچه های محیط زیست که در منطقه  فعال بودند به ما 
اعتماد کردند،این اعتماد خیلی سخت به دست آمد 
اما خیلی ارزشمند بود، درست مثل اینکه به یک دزد 
بگویند از خانه مراقبت کن. اما بچه های محیط زیست با 
آن قلب بزرگ و مهربانی که داشتند و با درک بالایشان 
به ما اعتماد کردند و فرصت دادند تا کنار آنها از محیط 
زیست منطقه حفاظت کنیم. این که مسیر زندگی من 
عوض شد به خاطراین بود که خداوند به من لطف کرد ، 
همیشه می گویم خدا می خواست یک محبتی در حق ما 
کند و به همین دلیل چشم های ما را به مسائل و محیط 

زیست باز کرد تا زیبایی های حیات وحش را ببینیم.
-حضور شما در حیات وحش منطقه تغییراتی 

هم  به وجود آورد؟

 بله ، از همان سال 90 تغییرات شروع شد، همه چیز 
تغییر کرد، پیش از آنکه ما دوستدار محیط زیست 
شویم، وقتی که به شکار می رفتیم شاید در طول مدتی 
که  شکار می کردیم ، نهایتا 10 راس کل یا قوچ می 
دیدیم اما کم کم تعداد حیوانات منطقه بیشتر شد 
اکنون در منطقه گله های ۲00 تا ۲50 تایی کل و قوچ 

وجود دارد که زندگی می کنند.
ماجرای »خَبر« دوم چه بود، که تصمیم گرفتید 

از کوهستان کلمرز بسازید؟
  یک بار با ۲0 نفر از شکارچیان به منطقه خبر رفتیم و 
نحو حفاظت از حیوانات و حیات وحش را دیدیم  و این 
موضوع برایمان بسیار جالب بود.  همان موقع ها یکی 
از دوستان ما به نام هادی روی خرس سیاه آسیایی کار 
می کرد که در کلمرز هم دیده شده بود و یک همایشی 
در دهبکری برای خرس سیاه آسیایی برگزار  کرده بود، 
در آن همایش حدود 1000 نفری مهمان ما بودند و ما 
آنجا اعام کردیم اگر مسوولان از ما حمایت کنند، خَبر 

دوم را در منطقه کلمرز کلید خواهیم زد.
 -وضعیت حیات وحش در منطقه کلمرز 

چگونه است؟
 ما حیات وحش منحصر به  فرد و گوناگونی داریم ،  در 

منطقه تحت حفاظت ما که با طول ۴۲ کیلومتر در 
عرض 1۲ کیلومتر است همه نوع حیوان و گونه گیاهی 
دیده می شود.این منطقه  سال های قبل ایستگاه 
خرس سیاه آسیایی بود، در این منطقه پلنگ ،گراز، 
کفتار، گرگ،  انواع شغال، انواع روباه و انواع پرندگان 
زندگی می کنند می خواهیم تاش کنیم تا این منطقه 

گردشگری شود.
دوستانتان  و  شما  دغدغۀ  ترین  -اصلی 

چیست؟
یکی از اصلی ترین مشکات و دغدغه های ما این است 
که این منطقه پر از معدن است و اکثر آنها را هم واگذار 
کرده اند،اکثر کوه  کلمرز را به معدنکاران واگذار کردند، 
این موضوع زندگی حیات وحش را به خطر می اندازد، 
می گویند کارمان قانونی است، من می گویم، اگر 
قانونی به ضرر مردم و حیات وحش است، می توان با 
یک تبصره اصاحش کرد، معدن کار، کار کند  اما نه در 
جایی که حیات وحش مستقر است. اکنون دقیقا معدن 
سیلیس در نقطه تمرکز گله های ما است ، معدنکاری 
که شود، آب سنگین شده و جان حیات وحش به خطر 
می افتد،  البته معدن های این منطقه آنچنان صرفه 
اقتصادی ندارند، گناه دارد به اسم اشتغال، حیات 

وحشی  که مثل ما حق زندگی دارد را از بین ببریم.

وداع با اسلحه
روایت شکارچیانی که دوستدار حیات وحش شدند

گروهی از شکارچیان منطقه کوهستانی کلمرز کهنوج، از سال 90  تفنگ ها را بر زمین گذاشته و دوربین به دست گرفته و 
حافظ حیات وحش شدند

  نجمه سعیدی
سردبیر

در منطقه کلمرزکهنوج گونه های متنوعی از حیات وحش دیده می شود

رنا
: ای

س
عک



روزنامه اجتماعی، فرهنگی، سیاسی، اقتصادی استان کرمان
صاحب امتیاز: موسسه مطبوعاتی پیام آوران

مدیر مسئول:روح الله خدیشی
زیر نظر شورای نویسندگان

نشانی کرمان: خیابان شهید بهشتی، کوچه شماره 10، نبش شرقی 2
نشانی جیرفت: خیابان مسجد جامع کوچه بن بست نرسیده بیمه مرکزی ایران

اولین ساختمان، سمت چپ طبقه اول

838 پیاپــی  شــماره  چهــارم     ســال       1399 مهــر   19 شــنبه   

پیش چاپ و چاپ: مهدوی)03432134838(

ما را دنبال کنید

جیرفت: ۰9131۴88۶8۴     ۴3۲13۶8۴-8۵- ۰3۴
تلفنخانه کرمان: ۰3۴-3۲۴87۴77

ایمیل تحریریه: 
kaghazevatan@gmail.com

ایمیل سازمان آگهی ها: 
kaghazevatan.adv@gmail.com 

 مدیر اجرایی: حمید باقری 
 مدیر داخلی: سمیه خدیشی

 سردبیر: نجمه سعیدی
 گرافیک: فاطمه خواجویی

 صفحه آرایی: آنیتا صفاری پور
 روابط عمومی: راضیه زنگی آبادی

 عکس: یاسر خدیشی
توزیع: اصغر صانعی

نظرات نویسندگان دیدگاه شخصی آنان بوده و لزوما دیدگاه روزنامه نیست . 

سامانه ی پیامکی: 1۰۰۰3۴3۲11783۴  نمابر: ۰3۴-3۲۴۴8۵11

روزنامه اجتماعی، فرهنگی، سیاسی، اقتصادی استان کرمان
صاحب امتیاز: موسسه مطبوعاتی پیام آوران

مدیر مسئول:روح الله خدیشی
زیر نظر شورای نویسندگان

نشانی کرمان: خیابان شهید بهشتی، کوچه شماره 10، نبش شرقی 2
نشانی جیرفت: خیابان مسجد جامع کوچه بن بست نرسیده بیمه مرکزی ایران

اولین ساختمان، سمت چپ طبقه اول

جیرفت: 09131488684     43213684-85- 034
تلفنخانه کرمان: 034-32487477

ایمیل تحریریه: 
kaghazevatan@gmail.com

ایمیل سازمان آگهی ها: 
kaghazevatan.adv@gmail.com 

مدیر اجرایی: حمید باقری 
مدیر داخلی: سمیه خدیشی
دبیرتحریریه: نجمه سعیدی

گرافیک: فاطمه خواجویی
صفحه آرایی: ندا صفاریان  

روابط عمومی: شکوفه نبی زاده
عکس: یاسر خدیشی

جامعه:  راضیه زنگی آبادی
توزیع: اصغر صانعی

نظرات نویسندگان دیدگاه شخصی آنان بوده و لزوما دیدگاه روزنامه نیست . 

782 پیاپــی  شــماره  چهــارم     ســال       1399 تيــر   29 یکشــنبه   

پیش چاپ و چاپ: مهدوی)03432134838(

سامانه ی پیامکی: 10003432117834  نمابر: 021-89776547
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روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی کرمان

آگهی مناقصه عمومی  یک مرحله ای 
تجدید مناقصه  واگذاری امور راهبردی و نگهداری تاسیسات مکانیکی و الکتریکی فشار دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی کرمان 

ضعیف و قوی مرکز آموزشی درمانی افضلی پور به صورت حجمی     

شماره مناقصه: 95/7/8/99دانشگاه علوم پزشکی کرمان دستگاه مناقصه گزار
دریافت اسناد: امور راهبردی و نگهداری تاسیسات مکانیکی و الکتریکیموضوع مناقصه

الف( سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت 
www.setadiran.ir

ب(پایگاه ملی مناقصات  
http://iets.mporg.ir
)صرفا جهت مشاهده(

13/426/623/864 ریالبرآورد یکساله )ریال(
671/331/193 ریالتضمین شرکت در مناقصه )ریال(

از تاریخ درج فراخوان لغایت ساعت 14:30 روز چهارشنبه  دریافت اسناد 
مورخ 99/7/23

تا ساعت 14:30 روز سه شنبه  مورخ 99/8/6آخرین مهلت بارگزاری اسناد و پیشنهادها در سامانه ستاد ایران
از ساعت 12:00 روز چهارشنبه مورخ 99/8/7بازگشایی پیشنهادها

ضمنا جلسه توجیهی در ساعت 10:00 روز دوشنبه مورخ 99/7/28 در محل امور اداری مرکز آموزشی درمانی افضلی پور برگزار خواهد شد. 

محل تسلیم فقط پاکت الف)تضمین شرکت در مناقصه(: کرمان- ابتدای جاده هفت باغ علوی، معاونت غذا و دارو، اداره حراست
)هزینه درج آگهی بر عهده برنده مناقصه می باشد.(

شناسه  1015116

-----
1313_irna از صفحه

-----
tabnak از صفحه

  در اینستاگرام چه خبر  در اینستاگرام چه خبر 

وان
 ج

ران
نگا

خبر
اه 

شگ
: با

س
عک

عنوان: آزادی یا مرگ
نویسنده: نیکوس کازانتزاکیس

ترجمه: محمد قاضی
انتشارات: خوارزمی

ــا و زاری  ــا دع ــدا را ب ــه خ ــتند ک ــی هس ــی و مردم ملل
می خواننــد، برخــی او را با تــوکل و تســلیم نــدا می دهند، 
و گروهــی نیــز با کفــر و ناســزا. امــا کرتیــان او را با شــلیک 
تفنــگ صــدا می کننــد. همه بــر آســتان خدا می ایســتند 
ــدا  ــر خ ــا مگ ــد ت ــش می کنن ــود را آت ــای خ ــگ ه و تفن
ــه  ــی ک ــلطان عثمان ــنود. س ــان بش ــگ ش ــدای تفن ص
ــنود  ــا را می ش ــگ ه ــروق تفن ــراق و ت ــدای ت ــار ص اول ب
ــرکش! و  ــان س ــه ای یاغی ــد ک ــاد می زن ــان فری زوزه کش
خشــمگین می شــود و پاشــایان و ســربازان و چاقوکشــان 
ــه  ــد ک ــاد برمی دارن ــان فری ــتد. اروپائی ــود را می فرس خ
زهــی بی شــرمی! و ناوهــای جنگــی زره دار خــود را بــرای 
ســرکوبی قایقهــا و کشــتیهای ضعیــف کــرت بــه وســط 
ــه التمــاس  ــان ب ــا می فرســتند. یون ــا و آســیا و افریق اروپ
می گویــد: صبــر کنیــد و محتــاط باشــید و مــرا بــه خون 
آغشــته مکنید! امــا کرتیــان در جــواب می گوینــد: آزادی 

ــرگ!  ــا م ی

رگ خواب- کوروش تهامی
دقت کردین آدما تو ارتباط شــون از یه جایی ناخودآگاه بجای “شما” میگن 

“تو”؟ عجیبه ها...

دیالوگ
برپایی جشنواره آنلاینی برای فیلم های ایرانی در استرالیا

نهمین جشنواره جهانی فیلم پارسی استرالیا، اوایل آذرماه امسال به صورت آناین 
و حضوری به دبیری امین پلنگی برگزار می شود.

فیلم
درگذشت گیتاریست افسانه ای در ۶۵ سالگی

»ادی ون هیلن« موسیقیدان بزرگ راک و از تایثرگذارترین گیتارییست های تمام 
ادوار، در سن 65 سالگی درگذشت.

مستند

کودکی
چیزی مثل بادبادک رها شده از نخ بود،

آن قدر بالا رفت
تا گم شد

امیر آقایی

عکس: سعید ایرانی

مدیرکل پست استان کرمان: 
کرونا ارسال بسته های پستی 

را افزایش داد

مدیرکل پســت اســتان کرمان گفت: با توجه به شــیوع ویروس کرونا،ترافیک ورود 
مرسولات پستی به دفاتر پست 150درصد افزایش پیدا کرده است.به گزارش خبرنگار 
گروه استان های باشگاه خبرنگاران جوان از کرمان ، سیدمحمود میرکمالی، مدیر باشگاه 
خبرنگاران جوان مرکز کرمان در دیدار مدیرکل پست اســتان کرمان با اعضا و باشگاه 
خبرنگاران جوان مرکز کرمان که به مناســبت روز جهانی پست صورت گرفت به بیان 
گزارشی از عملکرد باشــگاه خبرنگاران در عرصه خبر پرداخت و تولید اخبار مکتوب، 
گزارش های تصویری و رادیویی و آموزش را از مهمترین رســالت های این خبرگزاری 
بزرگ عنوان کرد.او با اعام اینکه این خبرگزاری در بحث مکتوب در بین خبرگزاری های 
کشور توانسته رتبه نخست را از آن خود کند، گفت: باشگاه خبرنگاران جوان مرکز کرمان 
نیز طی پارسال توانسته در بین استان های کشــور رتبه دوم را به خود اختصاص دهد.

علیرضا اکبری مدیرکل پست استان کرمان هم با اشاره به نیرو و توان انرژی جوانی که 
در باشگاه خبرنگاران جوان مرکز کرمان نمود دارد، گفت: نیروی جوانی همیشه مطلوب 
بوده و باشگاه خبرنگاران جوان همیشــه آناین و اثر بخش است.او به وضعیت بحرانی 
کرونا در کشور و جهان اشاره کرد و افزود: کار خبرنگاری، کار سختی است و قوه جوانی 
همیشه امیدبخش بوده است.اکبری سرعت در انتشار اخبار را از الزامات کار رسانه های 
امروز برشمرد و تصریح کرد: خوشبختانه خبرنگاران جوان با آناین بودن و اعتبار داشتن 
در بین سایر خبرگزاری ها و رسانه ها همواره نشان داده اند، بهترین هستند.او به برگزاری 
اربعین حسینی امسال بدون حضور حاج قاسم اشاره کرد و بیان داشت: اباغ مکتب حاج 
قاسم رسالت سنگینی است که باید از سوی رسانه ها و با تاش خبرنگاران نسل به نسل 
منتقل شود.مدیرکل پست استان کرمان روز جهانی پست را 17مهر مصادف با 9 اکتبر 
دانست و گفت: هفته پست از 15تا۲1مهر است که برنامه های مختلف و متعددی دراین 
هفته برگزار می شود.اکبری تجدید میثاق با آرمان ها و اهداف شهدا به ویژه سردار شهید 
حاج قاسم سلیمانی، تجلیل از خانواده های شهدای پست و دیدار با کارکنان این ادراه 
کل را برخی از برنامه های پیش بینی شده برای این هفته اعام کرد.او افزود: از روز های 
نخست شیوع بیماری کرونا، پستچی ها حتی روز های تعطیل نیز، مشغول کار بوده اند و 
حتی یک روز هم تعطیلی نداشته اند.اکبری تصریح کرد: از ابتدای شیوع بیماری کرونا تا 
کنون در سطح ادارات پست کشور، 5 فوتی، 50 مورد بستری، 650 مبتا به کرونا داشته 
ایم و این آمار در استان کرمان 8 مبتا  بود که عمدتا نامه رسان بوده اند و خوشبختانه 
بهبود یافته اند.او بیان داشــت: هم اکنون نیز 3 کارمند پســت مبتا  به کرونا درحال 
گذراندن روز های قرنطینه در منازلشــان هستند.مدیرکل پست استان کرمان گفت: با 
توجه به حساسیت موارد پیشگیری و ضدعفونی کردن محموله ها، این کار طی 3 شیفت 
کاری صبح ،ظهر و شب انجام می شود.او نامه رسانی در پست را خدمت مقدسی دانست و 
افزود: آن ها سربازان گمنانی هستند که در شرایط سخت و در سرما و گرما خدمت رسان 
مردم هستند.اکبری، قبول، آماده سازی، رهسپاری و توزیع را از خدمات پست دانست 
و تصریح کرد: قبول و توزیع مرسولات پستی به عنوان حلقه های مهم این فرایند مطرح 
است.مدیرکل پست استان کرمان گفت: فرهنگ اســتفاده مردم در بحث پست تغییر 
کرده است و قابل مقایسه با سال های گذشته نیست، به طوری که هم اکنون و با توجه به 
شیوع ویروس کرونا، نامه رسانان با حجم ترافیک گسترده ای مواجه شده اند.اکبری با 
اعام اینکه هم اکنون 150درصد ترافیک وارده پست افزایش پیدا کرده است، افزود: در 
تاشیم وضعیت نیروی انسانی را بهبود ببخشیم.او به بیان گزارشی از ارسال مرسولات 
طی 5 ماهه نخست سال 99 پرداخت و تصریح کرد: در 5 ماهه ابتدای سال 99، ۴78هزار 
مرسوله وارد استان کرمان شده است که این رقم در سال 98، ۲00 هزار مرسوله بود و 
در مقایسه با مدت مشابه سال قبل، 1۴3درصد افزایش ترافیکی داشته است.اکبری با 
اشاره به اینکه کرونا ما را مجاب کرد تا به سمت خرید های اینترنتی برویم، بیان داشت: 
درحال حاضر عملیات پست به صورت الکترونیکی انجام می شود و همین امر سبب شد 
، افراد در بستر اینترنت، خرید خود را نیز به صورت مجازی انجام دهند و پست آن ها را 
به دستشان برساند.مدیرکل پست استان کرمان در بخش دیگری از سخنانش به دلایل 
تأخیر در توزیع بسته ها و مرسولات پستی پرداخت و گفت: یکی از دلایل تاخیر در توزیع 
مرسوله های پستی در زمان کرونا، این است که مرسولات باید ایزوله و ضدعفونی شوند.

عکس نوشت کافه کتاب

اتفاق

گُلم دخترکُش جیرفت
چندین آبشار در این منطقه قرار دارد . 

آبشارسرنکوه که ارتفاعی بیش از 150 متردارد 
و از بلندترین آبشارهای ایران است. آبشار دره گلم دخترکش که ارتفاع 10 
متر در فاصله ۴7 کیلومتری شمال جیرفت از چهار حوضچه یا گُلم تشکیل 

شده که گُلم دوم برزگتر از بقیه است.

۷۶۷ واحد صنعتی تعطیل کشور به 
چرخه تولید بازگشت

مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و 
شهرک های صنعتی ایران گفت: از ابتدای امسال تاکنون767 واحد صنعتی 

تعطیل در استان های مختلف کشور به چرخه تولید بازگشته است.

سال گذشته در چنین روزی در»کاغذوطن« 
برای شما از کاغذبازی های پیش روی
سرمایه گذار کارخانه لاستیک نوشتیم.

جاذبه

صنایع

سال گشت

صادرات سه میلیون تنی فولاد در عصر کرونا
1313_irna از صفحه

یارانه فقرا در باک خودرو ثروتمندان!
tasnim از صفحه

  در اینستاگرام چه خبر  در اینستاگرام چه خبر 

ی           
ی محل

آوا

 خبر یهَته هلیل پرُ بار بوده
 میونچیل وعدهِ دیدار بوده

 دوسال و چیزکی غیبی زه و رو
 نگو که جونمَِرگ روبار بوده

شاعر : سهراب براهام

 هنو استال شو کَش شو درازن 
 سرود و چنگِ پیری سازِ سازن
 گنوگیش که هلیل وی پیلونی
ندونستی سرو کاری بَ جازن
شاعر : جهانگیر خیل خانه

 سَرِ  خرمن  کَلو  داسُم دُزیشون
 مُشمای ده دریپ »ناسُم« دزیشون

 زمین  بشکاره و ارُت و  دوارم
تمامِ ارث  و  میراثم دزیشون
شاعر : فرخ فتحی رییسی

فهرســت ۲5 نامزد نهایی جایزه کتاب ملی آمریکا در 
بخش های مختلف اعام شد.

کارگردان »بیست و سه نفر« زندگی شهید نادر مهدوی 
را سریال می کند

وزیران گردشــگری ایران و ونزوئا درباره گســترش 
همکاری ها و امضــای تفاهم نامه گردشــگری بین دو 

کشور مذاکره کردند.


